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Proletari din toate țările, uniți-vd!

nminiu
ORGANUL SFATURILOR POPULARE DIN REPUBLICA POPULARĂ*  ROMÎNĂ

Țărani muncitori! Nu lăsați grînele strînse de 
pe ogoare să se scuture! Transportați toți snopii 
îa arii! Organizați cetele pentru ca munca la ariile 
de treier să se desfășoare în bune condițiuni!

Depuneți toate eforturile pentru a strînge și 
treiera la timp roadele îmbelșugate din acest 2n!-

Să punem în valoare 
bogățiile locale

Mandră și bogată este țara noastră li
beră ! Bogățiile solului și subsolului, care 
în timpul regimului burghezo-moșiaresc 
aparțineau unui mănunchi de exploata
tori străini și autohtoni, aparțin azi sta
tului celor ce muncesc, sînt întrebuințate 
în folosul poporului muncitor, pentru clă
direa unei vieți libere de orice exploatare.

Nioicînd n-a existat o asemenea preo
cupare Ca in prezent pentru a descoperi 
și pune în valoare toate bogățiile natu
rale. Este un fenomen firesc, determinat 
de faptul că fiecare om al muncii este 
cointeresat în sporirea bogățiilor țării, a 
avuției naționale. In anii regimului nos
tru au fost puse în valoare noi și bogate 
surse petrolifere, valorificîndu-se zăcă
minte abandonate în trecut de monopoliș- 
tii străini ca „epuizate", se deschid și se 
revalorifică noi și noi mine de cărbuni, se 
pun în valoare apele țării —1 și construc
ția hidrocentralei de la Bicaz este conclu
dentă — se exploatează rațional, cu mij
loace modeme, pădurile, etc. Toate aces
tea, măresc puterea industrială a țării, 
dau posibilitatea măririi avuției națio
nale, sporirii acumulărilor socialiste, în 
scopul dezvoltării industriei grele, a agri
culturii, a .industriei bunurilor de con
sum.

Alături de realizările însemnate obți
nute în această direcție pe plan național, 
succese de seamă obțin o serie de sfaturi 
populare în ce privește punerea în va
loare a bogățiilor locale. Spiritul gospo
dăresc al multor sfaturi populare s-a ma
nifestat în inițiativele prețioase luate în 
ce privește punerea în valoare a bogății
lor locale.

O inițiativă bună a luat colectivul pen
tru materiale de construcții din cadrul 
comisiei permanente de gospodărie co
munală și industrie locală a sfatului 
popular al regiunii Timișoara care, după 
minuțioase cercetări, cu ajutorul unor oa
meni de știință, a descoperit în cîteva co
mune zăcăminte de nisip cvarțos și cao- 
lină. Analiza ulterioară a calității aces
tor nisipuri în laboratoarele Facultății de 
Chimie Industrială din Timișoara, a sta
bilit că ele pot fi folosite cu succes la 
fabricarea sticlei.

In dorința de a mări producția de mar
meladă, comitetul executiv al sfatului 
popular orășenesc Tg. Mureș, de pildă, 
a valorificat, imense cant'tăți de măcieșe 
culese din pădure.

Exemple de felul acesta pot f.i date 
multe, din cele mai variate domenii. Nu
meroase fabrici de cărămizi, vărării, ate
liere de mături sau nasturi, microcentra- 
le sau mori, au fost înființate în urma 
descoperirii și punerii în valoare a unor 
resurse locale nefolosite. Răchita de pe 
malurile lacurilor, diferite nisipuri, coar
ne de animale, etc, au fost transformate 
în lucruri utile datorită punerii lor în va
loare de către oameni pricepuți.

In comparație cu posibilitățile existen
te însă, față de volumul mare al bogății
lor ce nu au fost puse încă în valoare, 
mai sînt multe de făcut. Multe din necesi
tățile mărunte pentru gospodării, matei iale 
de construcții, etc, pot fi asigurate prin 
miiloace locale. Trebuie numai ca aceste 
mijloace lodale să fie descoperite și puse 
în valoare.

Comitetelor executive ale sfaturilor 
populare le revine sarcina de a conduce

nemijlocit acțiunea de valorificare a re
surselor locale, de folosire chibzuită, gos
podărească, a ceea ce natura pune la 
dispoziția celor harnici și pricepuți. A aș
tepta totul de la „centru" pînă și idei sau 
propuneri, cînd ești cel mai în măsură 
să-ți cunoști posibilitățile teritoriului li
mitat pe care-1 conduci, este necorespun
zător pentru un președinte de comitet exe
cutiv. Din păcate însă mai sînt unii care 
procedează în felul acesta.

Folosirea bogățiilor locale nu consti
tuie un lucru „mărunt", „neînsemnat" și 
cei ce manifestă dezinteres față de a- 
ceastă problemă, — cum face de pildă, 
comitetul executiv al sfatului popular re
gional Suceava care lasă să putrezească 
în bălți imense cantități de răchită și 
papură — trebuie aspru combătuți.

Avînd în competența lor o sumedenie 
de probleme gospodărești, printre care și 
problema atît de importantă, de care răs
pund, a aprovizionării populației, comite
tele executive ale sfaturilor populare au 
datoria de a intensifica și mai mult ca 
pînă acum acțiunea de valorificare a re
surselor locale. In acest domeniu, mai 
mult ca în oricare altul, comitetele exe
cutive au posibilitatea de a activiza co
misiile permanente, din partea cărora pot 
primi un prețios ajutor. Cunoașterea spe
cificului local, studierea tuturor posibili
tăților, atragerea la acest studiu a unor 
active cît mai largi de cetățeni, folosirea 
unor specialiști, profesori, învățători în 
această direcție, so’icitarea sprijinului 
oamenilor de știință, vor oferi comisiilor 
permanente de industrie locală și gospo
dărie comunală posibilitatea de a face 
numeroase propuneri valoroase comite
telor executive.

Există o variată și infinită gamă de 
sectoare în care se pot descoperi și pune 
în valoare bogății locale. Sînt nenumă
rate iazuri, de pildă, care, din cauza ne
glijenței sfaturilor populare ale comunelor 
de care aparțin, nu sînt populate cu pește. 
Valorificarea iazurilor este nu numai po
sibilă, dar chiar obligatorie, cunoscută 
fiind Contribuția importantă ce o poate 
aduce abundența de pește la îmbunătăți
rea aprovizionării populației.

Spiritul inventiv al unor tehnicieni a 
descoperit pînă și faptul că din cojile se
mințelor de floarea-soarelui se pot face 
brichete de ars ce constituie un foarte bun 
și economic combustibil.

Dar cite bogății nefolosite nu as
cund pădurile țării noastre, — fructe săl
batice, jir, căzături de lemn care se de
gradează, etc., — rîurile și lacurile, pă- 
mînturiîe nisipoase, argiloase, pietroase.

Preocuparea pentru a pune în valoare 
tot ceea ce încă nu este folosit din bo
gățiile naturale a'e țării, de a împărtăși 
altor comune, raioane, orașe și regiuni, 
experiențele și rezultatele bune dobînd'te 
constituie una din sarcinile însemnate ale 
comitetelor executive ale sfaturilor popu
lare. îndeplinirea cu succes a acestor 
sarcini, antrenarea în acțiunea de valo
rificare a bogățiilor locale a unor mase 
cît mai largi de cetățeni, studierea cu a- 
tenție a tuturor propunerilor, răsplătirea 
justă pe baza normelor legale, a celor ce 
obțin rezultatele cele mai bune, vor da 
comitetelor executive ale sfaturilor popu
lare noi posibilități de îmbunătățire a ac
tivității lor gospodărești.

„Să dam patriei cît mai multe 
acumulări socialiste peste plan !"

La Casa de Cultură a sindicatelor a avut 
loc miercuri după amiază o consfătuire or
ganizată de Consiliul sindical orășenesc — 
București cu scopul găsirii celor mai tune 
căi care să ducă la soorirea acumulărilor 
socialiste date peste olan în întreprinderile 
industriale din Capitală. Au luat parte con 
ducători din întreprinderi, ingineri, maiștri, 
fruntași în producție din majoritatea între
prinderilor din București.

Cu acest prilej inginerul Artin Debeserian, 
șeful serviciului tehnic al uzinelor „Matyas 
Rakosi", a arătat măsurile luate în acest 
scop în uzină, primele realizări, precum și 
unele lipsuri a căror lichidare va permite

★
SIBIU (dela corespondentul nostru). — 

Colectivele de muncă din 58 de întreprin
deri din orașul și raionul Sibiu s-au anga
jat de a realiza în acest an peste plan acu
mulări socialiste de 44.302.384 lei, din care 

.17.566.546 lei pînă la 23 August.
Acum în toate întreprinderile din orașul 

și raionul Sibiu se muncește cu rîvnă pen
tru îndeplinirea angajamentelor luate. In 
acest scop, conducerile întreprinderilor au 
a'cătuit planuri în care au fost prevăzute 
măsurile .tehnico-organizatorice care să fie 
aplicate.

♦
întreprinderea „Dacia" din Capitală a 

fost printre primele care au răspuns che
mării unor întreprinderi din regiunea Stalin 
de a da acumulări socialiste peste plan

Deși nu au trecut decît două săptămîni de 
atunci, angajamentul a și început să prindă 
viață. In acest timp în fabrică s au făcut o 
«arie de propuneri de inovații și raționali
zări, din care o parte au și fost aplicate. 
Șeful sectorului filatură, tov. Stoian lonescu 
de pildă, a propus confecționarea unei mese 
de sortat deșeuri pentru eliminarea bumba
cului bun din măturătură. Prin punerea în 
funcție a acestei mese se vor recupera lunar 
circa 500 kg. bumbac.

La mașina de umidificat din secția rin
guri, tov. inginer Nicolae Alexandru, im-

muncitorilor să realizeze peste plan acumu
lări mereu mai mari.

Luînd cuvîntul, inginerul Marcu Renghel 
de la fabrica de tricotaje „Bela Breiner" a 
spus că în întreprinderea ior s-a analizai 
recent felul cum muncitorii își îndeplinesc 
angajamentele luate de a da peste plan 
pînă la sfîrșitul anului acumulări socialiste 
în valoare de 900.000 lei. Această analiză a 
dovedit că angajamentul poate fi simțitor 
depășit. De aceea în fața participanților la 
consfătuire el s-a angajat, în numele între
gului colectiv al fabricii să realizeze pînă la 
sfîrșitul anului acumulări socialiste in va
loare de 1.200.000 lei. (Agerpres)
★
Drept urmare a măsurilor luate, într-o se

rie de întreprinderi au și început să se în
registreze primele rezultate. Așa, de pildă, 
colectivul de la „Elastic" a realizat prin 
depășirea planului, prin reducerea cheltuie
lilor de aprovizionare și a consumurilor spe
cifice, 1.052.000 lei acumulări socialiste 
peste plan. De asemenea și colectivul de la 
„Drapelul roșu" a dat 396.336 lei acumulări 
socialiste peste plan. Frumoase succese în 
lealizarea angajamentelor luate au dobîndit 
și colectivele de la „Metalurgica", C.F.R., 
I.E.C., „Steaua" și de la alte întreprinderi 
din orașul și raionul Sibiu.
★

preOnă cu tehnicianul Ion Cucselata, a con
ceput și confecționat o bandă transportoare. 
Prin aceasta, producția secției trece direct 
la subsolul întreprinderii unde se ambalea
ză, înlocuindu-se la transport munca a trei 
oameni. De asemenea, la secția carde, mais
trul llie Ioniță, ajutat de tehnologul Victor 
Bronstein, a confecționat un dispozitiv care 
oprește corpurile străine ce intrau în carde 
și provocau ruperea grătarului.

Datorită efortului comun al întregului co 
lectiv de muncă și prin aplicarea acestor 
inovații s-a reușit ca în 14 zile deșeurile să 
scadă cu 2970 kg., să se producă peste plan 
2500 kg. fire și 3000 metri țesături, iar pro
ductivitatea muncii să crească cu 1,5 Ia 
sută față de perioada anterioară.

Toate forțele pentru grăbirea treierișului!
Foi volante

TÎRGOVIȘTE (de 
la corespondentul nos
tru) Pentru a veni în 
sprijinul muncilor de 
recoltare, treieriș și 
colectare, din raioa
nele de ctmpie, ziarul 
regional „Secera și 
ciocanul" editează o 
serie de foi volante.

Printre știrile cu
prinse în foaia vo
lantă nr. 1, apărută 
pentru raionul Slati
na, este și aceia în 
care se vorbește, de 
pildă, despre recoltele 
bune de grîu obținute 
de țăranii întovărășiți 
din comunele Vîlcele 
și Coteana. Intovără- 
șiții din Coteana au 
realizat 1.748 kg. grîu 
la ha., valorifictnd 
prin cooperativă 700 
kg. grîu.

Tot din cuprinsul a- 
cestei foi volante citi
torii pot învăța din ex
periența lui Gheorghe 
Nicolae, președintele 
gospodăriei agricole 
colective „Zorile so
cialismului" din comu
na Valea Mare, care a- 
rată cum și-a organi
zat în gospodărie 
muncile de recoltare 
și treieriș. La rubrica 
„Note" sînt criticați 
directorul S.M.T. Tîm- 
peni, care nu a asi
gurat repararea la 
vreme a batozelor și 
unii tehnicieni raio
nali-

MUNCĂ SPORNICĂ LA ARIE

La aria de treier a țăranilor muncito rî din comuna Mihăilești din regiu
nea București munca se desfășoară cu mare zor. In timp ce batoza treieră din 
plin, carele transportă snopii de la cîmp pentru ca nici un bob să nu fia 
risipit.

In clișeu: Țăranul muncitor Coman Neagu care vrea să aibă grîu cît 
mai curat, curăță cu grijă, încă înainte de a ie transporta acasă, grînele strîn
se de pe ogorul său. poto: NICU VAȘILE

Aria tineretului
CRAIOVA (de la corespon

dentul nostru). — Acum cîtva 
timp, tinerii din comuna Peri- 
șoru, regiunea Craiova, s-au 
angajat sa amenajeze și să de
servească una dintre cele 7 arii 
ce au fost stabilite să funcțio
neze în comună. Angajamentul 
lor a devenit fapt.

Amenajată și deservită de ti
neri, aria nr. 1 din comună a 
fost denumită aria tineretului. 
Datorită preocupării pe care o 
au pentru buna organizare a 
muncii pe arie, tinerii — în 
frunte cu Constantin Dișa, res
ponsabil de arie, Marin Firan, 
delegat de batoză și ceilalți — 
ar. reușit să iacă din aria lor, 
o arie fruntașă pe comună.

Ajutor
GALAȚI (de la coresponden

tul nostru). — Numeroși mun
citori și funcționari din între
prinderile și instituțiile regiunii 
Galați merg în timpul liber să 
ajute în mod voluntar la strîn
gerea recoltelor pe tarlalele 
gospodăriilor agricole de stat.

In ziua de 24 iulie peste 500 
muncitori și funcționari din în
treprinderile din Galați au lu
crat pe ogoarele gospodăriei a-

De cîteva zile, aria tineretu
lui este în întrecere cu aria 
nr. 4, al cărei delegat de ba
toză este tot un tînăr anume 
Nicolae Căprariu. Chiar din 
primele zile ale întrecerii, ba
tozele de pe cele două arii au 
reușit să treiere zilnic între 
15—17.000 kg. cereale.

Pentru a nu rămîne în urma 
celor de pe aria nr. 4, care 
și-au luminat aria ca să poată 
lucra și noaptea, tinerii de la 
aria tineretului și-au pro
curat și ei un dinam, cu aju
torul căruia vor ilumina elec
tric aria. Ei sînt hotărîți să 
mențină și mai departe aria 
lor fruntașă pe comună.

tovărășesc
gricole de stat „Bărboși", recol- 
tînd în cîteva ore mazărea de 
pe 32 ha.

In ziua de 24 iulie, pe ogoa
rele gospodăriilor agricole de 
stat din regiunea Galați au 
lucrat peste 1.700 muncitori și 
funcționari. Ei au recoltat 60 
ha. mazăre, au strîns snopii de 
pe 134 ha. cu păioase, efectuînd 
și alte lucrări.

Cu sprijinul 
mecanizatorilor

SUCEAVA (de la 
corespondentul nos
tru). De îndată ce a- 
gronomul de la raion 
le-a recomandat să 
treacă la strîngerea 
recoltei, colectiviștii 
din satul Drăcșani 
n-au mai așteptat 
nici o zi și au început 
munca.

Cu sprijinul meca
nizatorilor de la SMT 
Botoșani, ei au recol
tat în numai cîteva 
zile grîul de pe 55 
ha., orzul de toamnă 
de pe 8 ha. Combina 
autopropulsată mînui- 
tă cu îndemînare de 
loan Dascălu a recol
tat numai în două 
zile, grîul de pe su
prafața de 18 ha., adi
că cu 2 ha. mai mult 
decît i se planificase.

Odată cu treierișul, 
colectiviștii au și pre
dat bazei de recepție 
primele boabe cuveni
te statului pe acest 
an obținînd chitanța 
nr. 1 pe raion.

Asemenea lor, mun
cesc cu rîvnă și co
lectiviștii din Todi- 
reni, Bălușeni, Tru- 
șești, Săveni, Roma 
etc. Ascultînd de sfa
turile tehnicienilor a- 
gronomi și folosind 
cele mai avansate me
tode în lucrarea pă- 
mîntului, colectiviștii 
din comuni Bălușeni 
au recoltat cîte 3287 
kg. orz de toamnă la 
ha.

Mai multă atenție muncii 
în gospodăriile de stat

ARAD (de la coresponden
tul nostru). — Spre deosebire 
de anii trecuți, gospodăriile de 
stat din regiunea Arad dispun 
acum de mașini și brațe de 
muncă suficiente ca să strîngă 
la timp și în bune condițiuni 
noua recoltă. Timpul frumos 
din ultimele zile a favorizat 
folosirea acestor forțe și în 
unele locuri secerișul se apro
pie de sfîrșrt. Astfel, la gospo
dăria agricolă de stat din co
muna Cermei — raionul Ineu, 
s-a recoltat peste 90 la sută 
din culturile păioase.

Dar, cu realizări de acestea 
nu se pot mîndri toate gospo
dăriile de stat. Deși au sufici
ente mijloace de muncă, con
ducerile gospodăriilor n-au or
ganizat temeinic munca de re
coltare.

Datorită faptului că nici ce
lelalte mijloace, ca secerători- 
legători, coase, etc., n-au fost 
folosite în întregime, recoltatul 
păioaselor a rămas în urmă în 
gospodăriile de stat din regiu
nea Arad și pînă la 21 iulie 
nu s-a secerat nici 50 la sută. 
La gospodăria agricolă de stat 
Mașloc s-a recoltat pînă la a- 
ceeași dată doar 20 la sută, iar 

1 la gospodăriile de stat Sînni-

colau Mare și Tomnatec 35 la 
sută.

Rămînerea în urmă la sece
riș și mai mult la treieriș se 
datorește muncii neorganizate 
a unora din conducerile gos
podăriilor de stat. Acest lucru 
nu scutește de răspundere însă 
conducerea trustului regional și 
inginerii agronomi care, în loc 
să meargă pe teren, preferă să 
rezolve acum — în plină cam
panie de vară — lucrări de bi
rou. Apoi, trebuie spus că sînt 
și unele comitete executive ra
ionale, ca cele din Sînnicolau 
Mare, Lipova și altele, care so
cotesc că munca în gospodă
riile de stat este o chestiune 
care nu le privește și, ca atare, 
ele nu vor să vadă și să con
tribuie la lichidarea lipsurilor 
din acest sector.

Față de această situație, co
mandamentul agricol regional 
și trustul Gostat trebuie să ia 
măsuri operative, care să asigu
re terminarea secerișului în cî
teva zile. Gospodăriile de stat 
din regiunea Arad au posibili
tăți suficiente, pentru a term'na 
la timp secerișul și treierișul, 
dar acestea trebuie folosite din 
plin, cu chibzuință.

Solii tineretului romîn 
au plecat la Festival

Orele 10 dimi
neața. Gara Bă- 
neasa. Peronul « 
arhiplin. Sute de 
tineri, rude și prie
teni, au venit șă 
conducă delegația 
tineretului romîn. 
465 de tineri, mun
citori țărani, ar
tiști, studenți plea
că spre Varșovia,

orașul Festivalului. La ferestrele vagoanelor 
pavoazate cu steagurile tineretului din toata 
țările lumii, figuri pline de tinerețe și de 
optimism primesc cu rîsete de voie buna 
buchete de flori din zeci de mîini.

Mai sînt cîteva minute pînă la plecarea 
trenului. In primele vagoane sînt tinerii dial 
Ansamblul tineretului din R.P.R., tinerii 
din corul care va duce peste hotare 'a 
Festival, cînteccle dragi ale tineretului nos
tru. Bucuria revederii cu crietenii de la fes
tivalurile trecute o vor încerca în oitrînd 
mulți din membrii acestui cor. Lucian 
Roșea, care a participat la ultimele festiva
luri Mondiale, va regăsi la Varșovia mulți 
prieteni. Dar nu numai el va încerca 
această bucurie ci și Coman Comanici ;și 
Valeria Gluck vor avea prilejul să strîngă 
din nou tnîna prietenilor de peste hotare*  
Iată alături de el pe soliștii dansatori ion 
llie, Gheorghe Iile și Mariana Buzea, pre- 
miați ai concursului național al tineri'or so
liști. Ei vor interpreta pe estradele din orașul 
Festivalului, în fața solilor tineretului din 
lumea întreagă un dans care simbolizează 
bucuria a trei tineri țărani care pleacă 
spre Varșovia. La ferestrele vagoanelor poți 
vedea multe figuri cunoscute: baritonul 
Nicolae Herlea,. basul Nicolae Florei, so- 
prane'e Magda Ianculescu și Blanche Adels- 
tein, tînăra oiamstă Krimhilda Crlstescu, 
dansatoarea Simona Ștefănescu. Acești So
liști vor face cunoscută peste hotare măeS- 
tria tinerilor noștri artiști. Pe scara unăi 
vagon stau alături Emil Costaș de la mina 
Lupeni și Mihai Ștefan de la mina Petrrla, 
amîndoi mineri cunoscuți pentru hărnicia 
lor în întreaga vale a Jiului. Tinerii mineri 
din brigada condusă de. Emil Costaș s-au 
angajat ca în timp ce responsabilul briga-ii 
lor va fi la Festival să dea peste plan 159 
de tone de cărbune.

Tînărul Hristu Tănase, din echipajul cu
noscutului pescador „Jurilovca", se îmbrăți
șează cu un grup de tineri.

— Sînt fericit că voi participa și eu la 
Festival. Sînt delegat al bravilor pescari 
ai flotei de larg din Marea Neagră. Plec 
cu convingerea că alături de ceila’ți dele
gați ai tineretului din patria noastră voi 
contribui ca Ideia nobilă a păcii și priete
niei să triumfe.

Trenul se pune în mișcare. Ultimele uraîe 
și cuvinte de bun . rămas. De la un capăt la 
altul al vagonului glasurile delegațiilor for
mează un cor uriaș care intonează Imnul 
F.M.T.D., imnul tinereții.

Succes la Festival, tineri soli ai țării noas
tre 1

*
In cursul zilei de azi, din gara orașului 

Cluj, vor pleca spre orașul Festivalului celă
lalt grup de delegați, din care fac parts 

«-sportivi ai țării noastre.

In drum spre Varșovia
CONSTANȚA. — In trecere spre Varșovia, 

în portul Constanța <i sosit miercuri cu vasul 
romînesc „Libertatea" im nou grup de 265 de 
tineri din Siria, Sudan, Liban, Transiordă- 
nia și Egipt, oare vor participa '.a cel de al 
5-lea Festival Mondial al Tineretului și Stu
denților.

Oaspeții au fost salutați de tov. Coman 
Tudor, secretar al comitetului regional U.T.M.

Dr. Nazim Mușii, președintele Comitetului 
național pentru pregătirea Festivalului din 
Siria a mulțumit în numele delegaților pen
tru călduroasa primire.
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Cînd privește de pe dealul viilor imensa mare aurie 

de grîne a gospodăriei colective, pe Nicolae Gaidagiu îl 
cuprinde un fior de neliniște. Președintele colectivei din 
Topalu nu pare a fi însă un om fricos. Înalt, cu umerii 
largi, fața rotundă, cu trupul plin și zdravăn, președin
tele gospodăriei colective e un om cunoscut ca hotărit și 
dîrz.

Acum însă, îl muncește o întrebare : Oare va reuși să 
strîngă fără pierderi recolta bogată a colectivei ? Și în 
mintea președintelui își fac Ioc fel de fel de gînduri. 
Sacii, căruțele, camionul... Poate aranjează și chestiunea 
șalupei care duce cotele. De ar trece norii aceia groși 
deasupra bălții, să-i lase pe oameni să strîngă bunăta
tea de recoltă...

îndrumare operativă
Intre Dunăre și șoseaua care leagă Constanța de Hîr- 

șova se întinde una din solele de păioase ale gospodă
riei colective din Topalu. O șaretă aleargă pe drumul de 
cîmp, lăsînd în urmă un șarpe de praf galben ce se în
groașă spre coadă. Din cînd în cînd, Nicolae Gaidagiu 
se scoală în picioare și, ținîndu-și cu greu echilibrul, în
cearcă să cuprindă cu vederea întregul cîmp. Nu-i lucru 
ușor: grînele au crescut mari anul acesta. Orzul de 
toamnă e secerat și treierat. Au dat primii pe raionul 
Hîrșova cote la colectare. Lingă președinte stă gînditor 
tînărul inginer agronom Alexandru Mușat- La ce se gîn- 
dește ? Vom afla de îndată ce se vor opri lingă echipele 
de secerători.

Șareta s-a oprit. Munca secerătorilor continuă. Doar la 
un semn al președintelui se desprind din grupele de 
bărbați și femei cîțiva oameni : Brigadierul și șefii de 
echipe.

— Ca un stat major, înainte de luptă — spuse preșe
dintele zîmbind. Să stabilim cît s-a recoltat pină-n pre
zent ?

— 150 ha. pe brigadă — se auzi răspunsul brigadie
rului Petre Gh, Tudor.

— Hm! La fel ca brigada I-a — spuse cu glas scăzut 
Alexandru Mușat, inginerul colectivei. Vă țineți bine...

— Să-i vedeți pe cei din echipa lui Ion Cocoș. Sînt în

întrecere chiar cu secerătoarea-legătoare care lucrează 
pe deal — răspunse brigadierul și, cum zîmbește, dinții 
albi conlrastează și mai mult cu fața sa arsă de soare.

— Brigada care termină întîi sola nr. 2 trece pe sola 
de dincolo de drum — se auzi dispoziția președintelui.

— Am înțeles! — spuse brigadierul. Secerătoarele tra
se de cai se învîrtesc în cercuri din ce in ce mai mici. 
Echipele pentru legatul snopilor lucrează de zor. Nu-i 
ușoară munca, mai ales aici unde înainte nu se obișnuia 
legatul snopilor.

Norii se apropie de Dunăre
— Pe sola a 3-a va ploua — spuse Gaidagiu.
— Ce facem ? — întrebă inginerul.
— Să se oprească recoltatul imediat — hotărî preșe

dintele.
— Ar trebui să trimitem camionul după ei propuse in

ginerul. Și cum președintele aprobă propunerea, ingi
nerul se adresă unui colectivist :

— Fugi Mitică și spune-i șoferului s-aducă mașinile, 
secerile și femeile. Bărbații să vină încoace. Pe parcela 
4 nu va ploua cu siguranță. Pe acolo au trecut norii.

...Camionul dispăru în direcția norilor întunecați, brăz
dați din cînd în cînd de fulgere.

Intre timp președintele și inginerul porniră cu șareta 
spre parcela 4, pentru a studia lanurile.^

— Pe aici ar trebui „atacat" — spune inginerul ară- 
tînd spre liziera perdelei forestiere.

— Acolo, la linia întîia să treacă echipa lui Cocoș. 
La linia 8-a cealaltă echipă fruntașă. Astea două vor 
atrage pe toate după ele-

— Întocmai.
Camionul sosi în scurt timp. Președintele și inginerul 

dăscăliră brigadierul și șefii de echipe.
—■ O să meargă treaba ? — îi întrebă Nicolae Gaida

giu pe colectiviști.
— Sigur că da. Asta-i treabă bună că ne-ați adus din 

calea ploii.
Și chiar merge bine de tot. Is mîndri colectiviștii din 

Topalu că au ales o conducere bună ! Acum la bătălia 
recoltei se cunoaște cine știe să organizeze bine munca.

Șareta pornește mai departe. Mai la vale, aproape de 
sat se aude duduitul motoarelor. Acolo lucrează brigada 
de tractoare de la S.M.T-Horia.

— Uite că iarăși stă tractorul lui Mircea Simen — îi 
spuse președintele inginerului.

— Cum să nu stea, dacă înaintează prea repede, nu 
ține seama de gropi sau movile și mașina se-nfundă.

— Iată-1 și pe Gheorghe Amza. Să-i spunem lui obser
vațiile noastre.

Președintele opri caii în dreptul vagonului dormitor.
— Uită-te la grafic, îi spuse el agronomului de sector, 

Amza. Tractoristul Iosif Stan taie și leagă cîte 10 ha. 
de grîu pe zi. Cu același tractor, aceeași secerătoare-legă- 
tra e, același grîu. Mircea Simon sau Berchizan nu pot 
oare să lucreze la fel? Trebuie să-i facem să lucreze la 
lei de bine, ce zici ?

— Dar cUm? făcu înourat Gheorghe Amza.
— Cum ? Simplu. Facem repede o demonstrație prac

tică.
Zis și făcut. Simon și Berchizan s-au suit pe tractorul 

lui Stan. Zece minute a durat demonstiația. Insă într-o 
oră s-au văzut rezultatele. Toți tractoriștii au făcut mai > 
multe „cercuri". Stan s-a întrecut pe el însuși, iar cei
lalți au atins cît făcea înainte Stan.

Nicolae Gaidagiu și Alexandru Mușat își iau rămas 
bun de la tractoriști, făcîndu-le semne cu mîna. Preșe
dintele strînge puternic mîna agronomului de sector :

— Vezi că mașinile pot da mai mult 11
★

O știre din raionul Hîrșova ne anunță că gospodăria 
colectivă din Topalu a terminat seceratul griului.- Sece- 
rătorile-legătoare au plecat în altă parte, iar colectiviștii 
ajută cu secerătorile simple gospodăriile colective din 
vecini să termine recoltatul din vreme. Bună treabă au 
făcut colectiviștii din Topalu. Și în bună măsură, la acest 
succes au contribuit președintele și agronomul colecti
vei. Ei au știut să organizeze chibzuit munca. Acest lu
cru îi va ajuta și deacum în colo, cînd trebuie treierată 
toată bogăția de grîne strînse de pe ogoare.

V. KONYA

I i
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Schimb de experiență între sfaturile populare

Munca pentru întărirea și dezvoltarea
sectorului socialist in agricultură

Cu cîțiYa ani tn urmă, atunci cînd abia 
tn cep use organizarea primelor gospodării 
agricole colective în raionul Buzău, noi, ac
tiviștii sfaturilor populare, nu cunoșteam 
■prea bine sarcinile noastre în acest sec
tor de activitate. îndrumările date atunci 
nu erau de multe ori din cele mai bune. 
Din această cauză se întîmplau multe în
călcări ale statutului, răsplata muncii se fă
cea mai mult la' întitnplare și o serie de alte 
lipsuri ne țineau in loc. Dar aceasta 
s-a intîmplat în primii ani de existență a 
gospodăriilor colective. Ajutat de hotărîrile 
și măsurile luate de guvern și partid și în
drumat de comitetul raional de partid, co
mitetul executiv al raionului Buzău a înce
put să se orienteze mai bine în această pro
blemă, să-și privească sarcinile cu toată răs
punderea, aplicînd măsuri competente pen
tru lichidarea lipsurilor și dezvoltarea rod
nică a sectorului socialist din agricultură.

Recoltele din ce în ce mai bogate, rezul- 
------ i-ă.ii muncilor agricole ou 
S.M.T. Stîlpu și Poșta, Cîlnău și a! 
metodelor agrotehnice, a.u constituit 
concret care a situai gospodăriile 

din raion în fruntea producției 
exemplu pentru țărănimea, mun- 

individuale. Cpnv’n- 
avantajele muncii în

tat ai mecanizării 
sprijinul 
aplicării 
factorul 
colective 
agricole, 
citoare cu gospodării 
gîndu-se cu ochii lor de 
colectiv a pămîntului, din ce în ce mai 
mulți țărani muncitori s-au alăturat secto
rului socialist al agriculturii, creînd noi gos
podării colective și mărindu-le pe cele exis
tente. Astfel, în 1952 a luat ființă gospodăria 
colectivă „Victoria Socialismului'*  în comuna 

1953 oea dim Stîlpu, iar pînă în 
din Costești bunăoară, și-a dublat 
de membri; gospodăria agricolă 
„Grivița Roșie" din Vernești a

Zi caldă, senină de iulie. In noianul de 
știri sosite la redacție din care unele anun
ță că noi întreprinderi și-au îndeplinit cin
cinalul înainte de termen, altele enumeră 
succesele obținute în cinstea zilei de 23 Au
gust pe linia măririi volumului acumulări
lor socialiste, una ne-a reținut atenția în 
mod deosebit. Este vorba de primul autobuz 
romînesc. Drept este că ne-am obișnuit în 
ultimii ani cu acest termen „pentru prima 
oară fabricat în țară". Primul tractor, prima 
combină, primii rulmenți, prima macara 
turn, primul transformator electric, etc. 
Emoția acestui „prim" ne-a săgetat adese
ori inimile... Și totuși, „primul autobuz romî
nesc", sună atît de plăcut 1

★
II căutăm în curtea uzinelor „Mao Țze- 

dun" pe tovarășul inginer Vîrțeli, principa
lul participant la realizarea autobuzului.

— Nu cumva l-ați văzut pe...
— Și noi îl căutăm —• ne răspunseră în- 

trebații, care se grăbiră să se recomande. 
Inginerul Alexandru Andronache și funcțio
narul Vasile Marin de la întreprinderile co
munale din Ploești. Scopul vizitei lor era 
deci lesne de ghicit.

— Le așteptăm ca pîinea caldă. Ni s-au 
promis opt autobuze deocamdată, dar ne vor 
mai da și anul viitor
uri sosite din Uniunea 
fortabile și elegante, 
dar încă preai puține 
față de nevoile popu
lației. Cu astea opt pe 
care abia așteptăm să 
le luăm, ne mai com
pletăm parcul de au
tobuze.

Pătrundem în sala 
vopsitoriei, unde șaise 
siluete de autovehicule 
așteaptă să capete 
formai de autobuz. Aș
teaptă e un fel de a 
vorbi, deoarece în in
terior, pe acoperiș și 
asupra pereților mata
halelor, au năvălit ta- 
pițeri, tîmplari, vopsi
tori, sudori, o airmată 
de harnici și pri
cepuți meșteri, care 
tae, montează, bat, 
păsucesc; însfîrșit, fac 
tot ce trebuie pentru 
a termina cît mai re
pede noile autobuze.

îm- 
bu- 
fost 
pro-

colectivă 
Lipia,. în 
1954 cea 
numărul 
colectivă 
crescut de la 52 la 105 familii.

Pentru Întărirea organizatorico-economică 
® gospodăriilor colective ca și a întovărăși
rilor agricole, comitetul executiv raional Bu- 
eău, 'îndrumat de comitetul raional de partid, 
e luat în acest an o serie de măsuri noi, 
care au contribuit la dezvoltarea și creșterea 
economică a sectorului socialist în agricul
tură. Am ajutat la întocmirea planu
rilor de producție ca și a bugetului de 
venituri și cheltuieli pe baz® posibilităților 
reale.și conform specificului fiecărei gospo
dării, avînd în față experiența anilor trecuți 
cînd în această privință aveam încă lipsuri 
serioase. La întocmirea acestor planuri au 
participat pe lîngă conducerile gospodăriilor 
colective, colectiviști fruntași în obținerea de 
recolte bogate, oameni destoinici și pricepuți, 
care au adus propuneri prețioase pentru 
bunătățirea planurilor de producție și a 
getelor. Fiecare ramură de producție a 
astfel temeinic analizată, iar cuantumul 
ducției s-.a planificat după condițiile locale, 
specifice unităților respective.

Organizarea muncii s-a făcut anul acesta 
cu mai mult spirit de răspundere luîndu-se 
ca bază capacitatea și posibilitățile de muncă 
ale fiecărui colectivist în parte precum și 
înclinația lui către o anumită ramură de pro
ducție, repartizînd după acest criteriu oame
nii în brigăzi și eohipe. Nu am făcut însă 
o completă organizare a brigăzilor ci doar 
unele schimbări și adăugiri, avîndu-se în ve
dere permanentizarea 
de activitate.

Pentru traducerea în 
prevede organizarea și 
gospodăria colectivă, 
luat măsuri 
prelucrată atît de conducerile gospodăriilor 
cît și cu toți colectiviștii din raionul nostru. 
De asemenea, în primăvara aceasta a fost 

brigăzilor pe ramuri

viață a hotărîrii care 
retribuirea muncii în 
comitetul executiv a 

ca această hotărîre sa fie

★

Autobuzul romînesc

Avem cîteva „Zis“-
Sovietică, siînt con-

prelucrat din nou statutul gospodăriilor co
lective și regulile interioare în cadrul adu
nărilor generale, fapt ce a contribuit la lă
murirea multor probleme care frămîntau pe 
colectiviști. Așa bunăoară a fost lămurită și 
s-aiu luat măsuri concrete în problema diri
jării atelajelor, a numărului de zile-muncă 
ce trebuie prestat de..fiecare colectivist.

In ceea ce privește aplicarea normelor în 
gospodăriile colective s-a trecut la discutarea 
și aprobarea în cadrul adunărilor generale, 
a unor norme pe ramuri de activitate, cu 
scopul de a întări valoarea zilei-muncă.

Una dintre. preocupările principale ale co
mitetului nostru executiv a fost și este îndru
marea colectiviștilor pentru aplicarea cît mai 
largă a măsurilor agrotehnice. Pe această 
linie aim organizat cursuri de scurtă durată 
în 7 gospodării, iar la gospodăriile Stîlpu și 
Eocșăinei s-au organizat cursuri agrotehnice 
de 3 arii, la care participarea colectiviștilor 
este de 85—90 la sută. De asemenea în ve
derea unui sprijin concret și eficace, au fost 
organizate colective de îndrumare compuse 
din 4—5 tovarăși, în componența cărora in
tră un tehnician agronom, un tehnician zo
otehnist, delegatul comitetului raional de 
partid și delegatul comitetului executiv raio
nal. Aceste colective repartizate fiecare pe 
cîte o gospodărie colectivă răspund de în
drumarea acestora pe durata unui an de 
muncă, la sfîrșitul căruia se vor analiza re
zultatele pe baza producției obținute în toate 
sectoarele de activitate.

Ca rezultat imediat al măsurilor luate s-a 
putut constata că în acest an au fost în
lăturate multe dim lipsurile organizatorice 
precum și unele încălcări ale statutului. Da
torită unei mai bune organizări a muncii, 
în sensul că atelajele aiu fost repartizate pe 
brigăzi și pe conducători de atelaje iar la 
fermele zootehnice s-au înmînat din timp șe
filor de ferme sarcinile de plan pe întreg 
anul, s-a putut organiza întrecerea socialistă 
între colectiviști, între echipe și brigăzi pre
cum și între gospodăriile colective țin'ndu-se 
cont ca unitățile care sînt în întrecere să fie 
la același nivel economic și organizatoric.

întrecerea socialistă a determinat un avînt 
în muncă la toate gospodăriile colective din 
raion. Gospodăria colectivă din 
chemat la Întrecere 
și Focșănei.

Datorită întrecerii 
colectivă Costești a 
pe raion și în timp 
primăvară, a efectuat la timp plivitul păroa
selor și a fost și e fruntașă la întreținerea 
culturilor prășitoare și la muncile agricole 
de vară. Comitetul executiv raional anali- 
zînd situația întrecerii între gospodării a 
acordat celei din Costești steagul de gos
podărie fruntașă pe raion.

Aceleași măsuri organizatorice le-a luat co
mitetul executiv și în ceea ce privește înto
vărășirile agricole, ajutîndu-le la întocmirea 
planurilor de producție, a dezbaterii tuturor 
problemelor în adunările generale precum și 
la ridicarea niveluflii agrotehnic al munci
lor. Astăzi toate întovărășirile din raionul 
nostru lucrează după un plan bine chibzuit, 
fapt care a făcut ca atît în campania de în- 
sămînțări cît și la întreținerea culturilor, în
tovărășirile să obțină succese de seamă, fiind 
exemplu în muncă pentru țăranii muncitori 
cu gospodărie individuală.

Toate măsurile organizatorice luate de co
mitetul executiv a>u avut ca rezultat dezvol
tarea și întărirea economică a gospodăriilor 
colective și întovărășirilor agricole. Condi
țiile agrotehnice în care au fost executate

Costești a
Găvăneștipe cele din

socia liste
reușit să termine prima 
optim însămînțările de

gospodăria

★ ★

Inginerul Peter Vîrțeli, tînăr, înalt, cu 
privirea energică și prietenoasă totodată, 
ne sfătuiește să urmărim procesul de creare 
a autobuzului „în ordine cronologică". Hala 
imensă, nouă, creație a regimului nostru, 
era plină cu „viitoare" autobuze.

— Pe acolo vin șasiurile cu motoare „Zis" 
trimise de uzinele „Steagul roșu" din Orașul 
Stalin — ne explică tov. Vîrțeli. Apoi încep 
operațiile. A fost greu la început cînd mun
citorii nu cunoșteau încă asemenea gen de 
lucrări. In primul rînd s-a trecut ' la pro
cesul de organizare. Cel mai bun sistem a 
fost găsit în formarea unor brigăzi pe ope
rații. In felul acesta, fiecare brigadă a avut 
posibilitatea să se specializeze într-o sin
gură operație și deci să lucreze cu maximum 
de randament.

In fundul halei de montare, lîngă ușa 
prin care sînt introduse șasiurile, stau ali
niate frumos grămezi de pereți frontali, — 
prima serie a fost confecționată la atelie
rele I.T.B. — aripi, pereții din spate, cei 
laterali, ușile confecționate la uzinele 23 
August. In termeni tehnici se numesc repere, 
dar pentru un necunoscător sînt doar gră
mezi de tablă, sau bare de fier cu îndoituri 
laterale, unele drepte, altele curbate. îmbi
narea acestora, sudarea lor, dau o primă 
imagine a viitorului autobuz. Depășind sec
torul scheletelor, dai peste cele care au o in
scripție „bun pentru tablă". Aici începe îm-

întărirea și lărgirea 
a sectorului socialist, 
în luna trecută, comite- 
a analizat toate posibi- 
această privință, adop-

atît muncile de tnsămînțări cît și cele de 
întreținere a culturilor au asigurat o bună 
dezvoltare a culturilor, care după evaluarea 
tehnicienilor vor aduce un spor de recoltă 
de cel puțin 50—80 la sută față de sectorul. 
individuali particular.

Iată de ce, munca noastră de lămurire 
pentru lărgirea sectorului socialist în agri
cultură, a găsit răsunet în masa largă a 
țăranilor muncitori. Iată de ce, îndrumați de 
partid și de sfaturile populare, sute de ță
rani muncitori văzînd realizările concrete ale 
gospodăriilor colective și întovărășirilor, 
s-au alăturat în număr crescînd acestora. 
Pînă acum numărul membrilor colectiviști a 
crescut cu 110 la sută față de anul 1950 
înglobînd o suprafață de 1800 ha., iar suprai- 
fața de teren comasată în întovărășirile a- 
gricole a crescut în ultimii doi ani de la 
1600 la 2100 ha. In anul 1954 a luat ființă 
în raionul nostru încă o gospodărie colectivă 
și 13 întovărășiri, iar de la 1 ianuarie 1955 
și pînă acum au fost înființate încă 5 înto
vărășiri noi, cuprinzî.nd toate laolaltă 400 
noi membri întovărășiți.

In munca, noastră pentru transformarea 
socialistă a agriculturii, nu ne-am oprit 
la succesele dobindite pînă acum, ci luptăm 
zi de zi pentru 
și mai departe 
Intr-o ședință ținută 
tul executiv raional 
litățile raionului în 
tind o serie de hotărîri care au și început să 
fie traduse în fapt. Astfel, comitetul executiv 
ai organizat colective formate din cei mai 
buni activiști ai săi, care au fost instruiți și 
■trimiși pe teren pentru a ajuta efectiv sfatu
rile populare din comunele unde există pe-s- 
pective pentru crearea de noi întovărășiri și 
gospodării agricole colective. In majoritatea, 
comunelor s-au format comitete de inițiativă 
dim cîte 7—12 țărani muncitori, care lămu
resc și conving cît mai mulți țărani munci
tori să facă cereri de înscriere în gospodă
ria colectivă sau în întovărășire. Pe de altă 
parte am organizat colective de tehnicieni 
pentru a îndruma cele 23 asociații simple 
pentru cultura; plantelor tehnice și indus
triale, precum și pentru a întări și dezvolta 
mai departe organizarea unor asemenea 
asociații.

Pentru campania de recoltare am asigurat 
cu sprijinul S.M.T. recoltarea cu combina la 
două gospodării colective precum și garni
turile de treier necesare tuturor gospodării
lor colective și întovărășirilor. Atît lai unele 
cît și la altele s-au format brigăzile și echi
pele pentru seceriș, treieriș și dezmiriștit.

Vom lua măsuri ca realizările din campa
nia de recoltare precum și producțiile spo
rite ale colectiviștilor și Intovărășiților să fie 
larg popularizate, vom organiza participarea 
unui număr mare de țărani muncitori la îm
părțirea avansurilor și a veniturilor în gos
podăriile colective și vom duce și mai depar
te munca de lămurire de la om la om, astfel 
ca în toamnă să putem vorbi de noi succese 
cu privire la mărirea numărului de gospo
dării colective și întovărășiri agricole în ra
ionul nostru, cu privire la 
nomico-organizatorică.

Pătruns de 
transformarea 
tetul executiv 
lui Buzău va 
tuirea ei, călăuzindu-se zi de zi de Învățătu
rile 

întărirea lor eco-

sarcinii privind 
agriculturii, comi-

importanța
socialistă a
al sfatului popular al raionu- 
lupta consecvent pentru înfăp-

partidului nostru.

ION MOȘESCU
Președintele comitetului executiv 

al sfatului popular 
al raionului Buzău

brăcarea scheletelor. Tinichigiii se iau la 
întrecere cu tîmplarii care pun plafonul și 
placajul interior. Se întrec ei, e drept, dar 
niciunul din tîmplari nu poate susține că 
ar fi reușit vreodată să o ia înaintea celor 
„3 Ioni“, adică Ion Bogdan, Ion Lupu și 
Ion Stocek, cei mai abili tinichigii. Serioși, 
atenți, de o conștiinciozitate exemplară, ei 
își găsesc totuși timp să explice tinerilor 
proaspeți absolvenți ai școlii profesionale, 
cum poate deveni un lăcătuș, — specialita
tea lor, — bun tinichigiu specialist în au- 

Nicolae 
atenție pe 
să învețe

tea lor, — bun tinichigi 
tobuze. Și tinerii Ștefan Barbu, 
Constantin și alții, îi ascultă cu 
meșterii pricepuți, se străduiesc 
și să aplice cele învățate.

★
și autobuzul. Aspectuos, 

luminos, cu un puternic motor „Zis".
Iată 

chiar,
— încă o expresie a ajutorului sovietic, — 
cu 6 capace de aerisire, căptușit cu vată 
de sticlă ca să-l izoleze de temperatura de- 
afară, cu tapițeria elegantă și confortabilă, 
autobuzul este gata să primească cei 80 
pasageri ai săi. Inginerul Vîrțeli, proiectan
tul Francisc Dian, maistrul Adalbert Takaci 
care au fost sufletul lucrărilor pregătitoare,
— harnicii și numeroșii muncitori, care cu 
mîinile lor, cu priceperea lor, au creat Au
tobuzul, au de gînd să dea țării, pînă la 23 
August, 100 autobuze.

Brigăzile lucrează ca 
ceasornicele. Ritmic, 
precis. Maistrul Ion 
Lascu, ou echipele sale 
de finisare, abia pridi
dește să facă față lu
crărilor de decorare a 
autobuzelor, de ame
najare a ferestrelor, 
de „lustruire" a tutu
ror părticelelor auto
buzului.

—• Călătorie plăcută 
— urează tovarășii 
de la uzinele „Mao 
Țze-dun" fiecărui au
tobuz care părăsește 
curteai uzinei și urarea 
lor se îndreaptă desi
gur către toți cei care, 
în diferite colțuri ale 
țării, vor călători cu 
elegantele și confor
tabilele autobuze c« 
poartă falnic inscrip
ția : „Fabricat în
R P R “

SANDU MANEA

!ntr-un sector
aî uzinelor „21 Decembrie* *

Unul din sectoarele uzinelor ,,21 
Dectembrie" din Capitală, care cere 
muncitorilor respectivi o deosebită 
migală și atenție, este atelierul de 
montare a instrumentelor de măsu
rat.

In clișeu: Maistrul Marin Țigănuș 
șl muncitorul Petre Șerbănică, mon
tează comparatoare cu cadran.

Foto ; AGERPRES

Examen în fata publicului
PETROȘANI (de la corespondentul nos

tru). — Școala populară de artă din Pe
troșani și-a încheiat cel de al doilea an de 
activitate rodnică. Cu acest prilej elevii a- 
cestei școli, oameni ai’ muncii din mine, 
întreprinderi și instituții, tineri și gospodine 
din Petroșani și din celelalte localități ale 
Văii Jiului, au prezentat mai multe spec
tacole în fața unui numeros public.

Clasele de muzică și coregrafie au pre
zentat pe scena Teatrului de Stat din Pe
troșani un reușit spectacol — producție de 
muzică și balet. Elevii claselor de dramă și 
regie au prezentat la Petroșani, Lonea, Pe- 
trila și în alte localități, spectacole cu pie
sele „Chestiuni de familie", și „Ghimpele". 
Secția de arte plastice a școlii a organizat 
la Petroșani o expoziție de desen și pic
tură.

Atît spectacolele producție, cît și expoziția 
școlii populare de artă, s-au bucurat de o 
caldă apreciere din partea celor ce le-au 
văzut. Ele au constituit adevărate examene 
în fața publicului, care au demonstrat 
această școală joacă un important rol 
viața cultural-artistică a Văii Jiului.

—O—
O secție de fotografie

In cadrul Direcției Artelor Plastice
Ministerul Culturii a luat ființă de curînd 
o secție de fotografie care se va ocupa de 
îndrumarea artei fotografice din țara noas
tră. Noua secție se va ocupa de organiza
rea de expoziții și concursuri fotografice, 
precum și de îmbunătățirea calificării ca
drelor care lucrează în acest domeniu, prin 
organizarea unui învățămînt sistematic.

Prima din acțiunile secției de fotografie 
este organizarea unui concurs de fotografii, 
care va începe în curînd și care are ca temă 
aspecte diverse din viața poporului nostru. 
La acest concurs pot participa fotografi pro
fesioniști și amatori din întreaga țară și se 
va încheia cu o expoziție care se va deschide 
în luna decembrie.

că 
în

din

■o—

Din sălile tribunalului
l-a 
cu

Tribunalul Popular al raionului Stalin, 
condamnat pe Aurel Luca zis Bulgaru, ’ 
un bogat cazier judiciar, la trei ani închi
soare corecțională pentru că în seara de 23 
decembrie 1954 a fost prins cînd ai furat re
clamantului Nicolae Dumitru, ce se găsea în 
tramvaiul nr. 27, un porimoneu cu bani și 
cu actele de identitate.

Inculpatul declarînd recurs, Tribunalul 
Capitalei, Colegiul 1 Penal, l-a' respins, ast
fel că sentința a rămas definitivă.

★
In calitatea sa de vicepreședinte al coo

perativei de. consum din Trușești, răsptfnzînd 
de munca de contractări și achiziții. Petre 
D. Niță a reușit să înșele numeroși produ
cători agricoli. întocmind contracte fictive 
și folosind o serie de acte justificative, acu
zatul și-ai însușit o mare sumă de bani, adu- 
cînd serioase prejudicii atît cooperativei, cît 
și cetățenilor din comună. Tribunalul Popu
lar raional Trușești, Fa condamnat la 15 
ani muncă silnică și 6 ani degradare civică, 
precum și la 2 ani închisoare corecțională 
pentru infracțiune economică. Totodată, 
stanța l-a oblicat să plătească U.R.C.C. 
șești drept despăgubiri civile 
41.531,70 lei. Recursul ,a fost respins 
bunalul regional.

•a. ★
O bandă formată din salariați ai 

lui Grădinița al I.F.E.T.-ului Coșna 
ionul Vatra Dornei, se îndeletnicea de cîtva 
timp cu delapidări de bani și material lem
nos. Demascată de către muncitori cinstiți, 
banda a fost prinsă. Față de probele și măr
turiile vinovaților, Tribunalul raional Vatra 
Dornei, a condamnat pe Anton Doban, la 5 
ani muncă silnică și 3 ani degradare civică, 
Gavril Ianovici, la 3 ani și șase luni închi
soare corecțională și 2 ani interdicție corec
țională, Ghilug Mitrofan și Hagi Simion, la 
cîte 4 ani închisoare corecțională și 2 ani 
interdicție corecțională fiecare. Sentința a 
rămas definitivă.

★
In baza articolului 578/4 din codul penal 

numitul Iosif Baraci din Oradea a fost con
damnat de către Tribunalul orășenesc Ora
dea la executarea unei pedepse de 3 luni în
chisoare corecțională.

Susnumitul aflîndu-se într-una din zile în 
incinta restaurantului „Oradea" a provocat 
un scandal, insultînd atît pe ospătarii res
taurantului, cît și pe alți consumatori.

Sentința tribunalului rămînînd definitivă, 
numitul Iosif Baraci execută în prezent pe
deapsa primită.
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condamnat ipe acuzatul 
tehnician la I.F.E.T. Cru-

Tribunalul a 
Aurel Truță fost 
cea. care împreună cu Ioan Bees Balasz de 
la aceeași unitate și-a însușit suma de 
15.000 lei în loc să-i întrebuințeze la achi
ziționarea unei cantități de fîn necesară 
animalelor de muncă din cadrul întreprin
derii forestiere. Aurel Trută a fost condam
nat Ia 5 ani închisoare corecțională, iar com
plicele său la 2 ani închisoare corecțională. 
Ei au mai fost condamnați la 3 ani inter
dicție corecțională și respectiv 2 ani, la 
plata sumei de 15.000 lei despăgubiri, pre
cum și la plata cheltuielilor de judecată. 
Tribunalul regional Suceava a respins re
cursul inculpaților.

CRONICA FILMULUI
.. -■■■■■■-   -—.I."""   .-7.;—  

Cum se plătește „salariul groazei" 
și la ce folosește

Acum doi anî, la Festivalul internațional 
al filmului de la Cannes, marele premiu a 
fost conferit unei producții franco-italiene, 
„Salariul groazei", unul dintre filmele care 
s-a bucurat și se bucură de un mare suc
ces, depășind cu mult faima cărții lui Geor
ges Arnaud, după care a fost realizat. Henri 
Georges Clouzot, cunoscutul regizor francez 
care împreună cu Jerome Geronimi a reali
zat scenariul cinematografic, mărturisește că 
după .ce s-a întors dintr-o călătorie în Mexic, 
unde lucrase un film documentar, s-a simțit 
cu totul atras de subiectul, și atmosfera ro
manului lui Arnaud, atît de apropiate de 
ceea ce văzuse și filmase el însuși în Ame
rica. Lucrînd la transpunerea cinematografi
că a operei lui Arnaud, Clouzot și-a îngă
duit însă de multe ori o anumită libertate 
față de roman, libertate justificată nu nu
mai de specificul artei ecranului ci chiar de 
cerințele realismului, conturînd mai precis 
și îmbogățind spiritualmente eroii.

Partea introductivă a filmului este con
sacrată înfățișării unei mici localități din 
America de Sud, Las Piedras, un mic port, 
altădată activ și prosper. In momentul în 
care începe filmul, Las Piedras este însă o 
localitate nu numai cu foarte mulți țînțari 
ci și cu foarte mulți șomeri. Cea mai „im
portantă instituție" din Las Piedras este ha
nul unde se adună de obicei toți cei lipsiți 
de ocupație, oameni de deosebite nații care 
și-au lăsat patriile, Franța, Italia, țările 
nordice ale Europei, ca să-și încerce norocul 
peste ocean, în America, odinioară păinîntul 
tuturor făgăduințelor. Acum în Las Piedras, 
acest loc al multor dezamăgiri, viața este 
tristă. Un cerc vicios închide fără speranță 
,viața acestor oameni care cu toții nu vor 
altceva decît să evadeze din acest imperju 
al țînțarilor, al căldurilor tropicale și al mi
zeriei și să se întoarcă în patrie. Dar cum? 
Calea ferată nu ajunge pînă în acest colț 
îndepărtat, vapoare nu mai vin, iar un drum 
cu avionul costă o avere.

Facem pe rînd cunoștință cu eroii princi
pali ai acestei tragedii. Primul este Mario, 
un spiritual dar sentimental corsican care 
mai păstrează ultimul bilet de metrou din 
capitala îndepărtatei sale patrii. Astăzi el 
este un declasat, întreținut de servanta, de la 
han, frumoasa Linda și de Un prieten, ita
lianul Luigi. Al doilea este însuși Luigi, un 
personaj interesant, vesel și bonom, care ține 
mult la prietenul său, Mario, căruia îi dă 
locuință, îi spală rufele și-i gătește. Luigi 
muncește pe un șantier, deși cimentul i-a 
mîncat aproape plămînii. Al treilea este un 
nordic, Bimba, om tăcut și reținut căruia 
nu-i place să vorbească prea mult despre 
sine. Ne mărturisește numai că în timpul 
războiului a fost închis într-un lagăr nazist 
și noi înțelegem că Bimba știe să suporte 
cu demnitate, suferința și că este conștient 
de tragedia al cărei erou este. Cel de al pa
trulea, Jo, sosește într-o zi cu avionul. N-are 
nici un ban în buzunar, dar poartă un cos
tum foarte prezentabil și ca să se impună 
descinde în fața hanului dlntr-un taxi, ordo
nând cu un aer degajat hangiului să-i achite 
cursa. Manierele și cinismul lui Jo îl cap
tivează imediat pe Mario, care vede în el 
omul întreprinzător, activ, curajos.- Aici 
Clouzot a introdus unele elemente de intri
gă definitorii pentru personaje, care nu e- 
xistă în roman. Georges Arnaud mărturisește 
în legătură cu acest film, într-un articol pu
blicat în „Lettres francaises", că el n-a so
cotit necesar să complice existența eroilor 
săi cu alte elemente în afara obsesiei pro
priei lor mizerii. Scenaristul a făcut bine, 
credem, că depășind materialul oferit de ro
mancier, a arătat că prietenia dintre Luigi 
și Mario suferă în momentul apariției lui 
Jo. Mario este sedus de siguranța de gang
ster a lui Jo, de tupeul, de bravada lui, pe 
care o ia drept îndrăzneală. Alături de Jo, 
Luigi îi apare un om mărginit, incapabil de 
o acțiune mare și temerară, care să-i scoată 
din această tragică existență. Curînd însă 

1 va avea prilejul să se convingă că uneori 
oamenii într-adevăr curajoși, cu tărie de ca
racter, oamenii capabili de o prietenie ade
vărată și profundă sînt tocmai cei care ni 
se înfățișează sub modeste aparențe.

H. G. Clouzot nuanțînd astfel personali
tatea eroilor și prezentîndu-1 în împrejurări 
variate îi determină să-și dezvăluie în fața 
spectatorilor esența lor intimă, fondul lor 
uman, asupra cărora condiții sociale diferite 
și-au pus amprenta.

Cînd trustul american S.O.C. anunță că 
are nevoie de șoferi, printre nenumărații șo
meri care se prezintă sînt și acești cunoscuți 
ai noștri. Trustul petrolifer are nevoie tocmai 
de acest fel de oameni, de declasați, care nu 
sînt încadrați în sindicat, care nu au fami
lie și de moartea cărora nu se va interesa 
nimeni. Trustul caută patru șoferi încercați, 
care în schimbul sumei de 2000 de dolari 
de fiecare om, vor accepta să transporte o 
încărcătură extrem de periculoasă; nitrogli
cerina, singurul exploșibil cu care se poate 
localiza un incendiu Î2biicntt la una din son
dele trustului. Transportul acestui explozi
bil, care la cea mai mică zdruncinătură a- 
runcă totul în aer, este extrem âe riscant 
și echivalează aproape cu o sinucidere. In
demnizația oferită este de aceea foarte mare
— O’Brien știe că ispitei banilor nu-i poate 
rezista prea mult un om flămînd. Și astfel, 
într-o noapte, în șueratul lugubru al sirene
lor, doua camioane — convoiul morții — 
pornesc spre îndepărtatele sonde ale trustu
lui. In primul camion pleacă Mario și Jo
— acesta după ce a încercat zadarnic să-l 
șantajeze pe O’Brien ciu care a fost o dată 
complice în unele afaceri dubioase (O’Brien 
ridicînd storul unei ferestre i-a arătat lui Jo 
polițiștii americani spunînd: „Sînt mai răi 
decît noi și nu riscă nimic"); în cel de al 
doilea sînt Luigi și Bimba. Acum începe 
drumul greu, plin de obstacole, sub arzăto
rul soare tropical, al celor patru șoferi ame
nințați la fiecare pas să sară în aer odată 
cu primejdioasa încărcătură. Acum începe 
calvarul de fiecare clipă al acestor salariați 
ai groazei, cărora tragicele condiții de viață

S-a redeschis Galeria Națională de Artă
Galeria Națională de Artă din Muzeul de 

Artă al R.P.R. s-a redeschis.
Sala care reprezintă începuturile artei 

romînești din secolul al XVI-lea pînă la 
jumătatea secolului al XIX-lea s-a completat 
cu 16 fresci de la Curtea de Argeș, cu trei 
portrete lucrate de pictorul. Mișu Pop și 
cu o pictură a lui Barbu Iscovescu care 
reprezintă portretul actorului Aricescu.

Colțul din Galeria Națională rezervat lu
crărilor pictorului Luchian a fost îmbogățit 
cu 6 tablouri, iar la sculpturile din secolul 
al XIX-lea au fost adăugate trei lucrări re

ale oamenilor muncii tn capitalism le-aW 
impus această riscantă aventură.

Regizorul filmului, același H. G. Clouzot, 
urmărind evenimentele înspăimîntătorului 
transport, a subliniat, printr-o montare de o 
perfectă veridicitate, ideea pe care a urmă
rit-o ca scenarist și pe care a pus tot ac
centul și romancierul : îndîrjirea nemalpoa 
menită cu care acești șoferi — cu excepția 
lui Jo — luptă cu greutăți aproape supra
omenești ca să obțină cei 2000 de dolari, 
salariul groazei prin care trec, singurul sa
lariu ce li se mai oferă. Drumul accidentat 
ridică în fața camioanelor cu o încărcătură 
atît de dificilă obstacole pe care — ne dăm 
seama — numai oameni care nu mai au 
ailtă soluție se încumetă să le treacă în 
schimbul unei remunerații. Jo este sin
gurul care mai întrevede și alte posibi
lități de trai. El a trăit bine și fără să munJ 
ceașcă. De aceea chiar de la primul obstacol
— un pod de lemn putred care amenință 
să se prăbușească sub greutatea camionului 
—el dă înapoi. N-a mai rămas nimic din 
omul cu sînge rece care impresiona asistența 
în taverna de la Las Piedras. In aceste con
diții extrem de grele Jo revine la adevărat 
tele lui proporții. Este un om laș, egoist și 
meschin care își părăsește prietenul, pe Ma
rio, în momentele cele mai grele și încearcă 
să fugă, ca să-și salveze pielea. In timp ca 
greutățile îl îndîrjesc și-l oțetesc pe Mario, 
ele îl moleșesc și-l doboară pe Jo. El nu 
este în stare să suporte tensiunea unor mo
mente deosebit de dramatice, nu este în sta
re să privească primejdia în față, căci pen
tru el nu există alternativa tragică : o viață 
cinstită ori moartea. Această dată funda
mentală a caracterului său este aceea din 
care izvorăsc toate celelalte trăsături nega
tive, ca lipsa de statornicie și devotament în 
prietenie, refuzul ajutorului tovărășesc în 
momente grele, etc. Actorul Charles Vanei, 
care în cadrul aceluiași festival de la Can
nes a primit o mențiune specială ca fiind 
cel mai bun interpret masculin al filmelor 
prezentate, a realizat cu o deosebită nuan
țare acest rol. Din Jo cel mîndru, pe care-I 
vedem la începutul filmului simulînd îndrăz^ 
neala în fața vieții și cucerind admirația lui 
Mario, n-a mai rămas nimic în timpul îns- 
pălmîntătoarei lor călătorii. Fața lui pe care 
altă dată citeam o ironie sfidătoare, încre
derea și nepăsarea, exprimă o umilință des- 
gustătoare, de cîine bătut, atunci cînd Mario 
îl lovește cu o piatră în obraz și-l pălmuiește 
pentru că a vrut să fugă.

In timp ce Jo ne apare din ce în ce mai 
mult ca un om slab și lipsit de demnitate; 
ceilalți șoferi cîștigă stima noastră pentru 
curajul cu care privesc moartea în față, pen
tru devotamentul prietenesc cu care se ajută 
unul pe altul, pentru dorința lor pătimașe de 
a învinge. In momentul cînd Bimba — 
interpretat în toată sobrietatea și calmul 
caracteristic nordicilor de Peter van Ey.ck
— rămîne să arunce în aer o stlncă prăvă
lită în mijlocul drumului, Luigi — interpre
tat de actorul Folco Lueli, care a realizat 
un personaj de o adîncă umanitate, — se 
desparte de acesta cu un gest simplu dar 
adînc omenesc : își ridică în fața lui șapca 
și și-o îndeasă apoi supărat pe cap, în timp 
ce fața lui exprimă o durere grea, nesfîrși- 
tă și jenă pentru faptul că e aproape gata 
să plîngă. Bucuria acestor trei oameni care 
se regăsesc, după cele cîteva minute de 
mare tensiune, vii și nevătămați, în timp ce 
Jo mai clănțăne încă din dinți, lipit de un 
camion, este impresionantă pentru că este 
bucuria a trei prieteni pe care primejdia 
trăită împreună i-a unit și mai mult.

Cele două camioane își continuă drumul. 
La o cotitură însă Mario și Jo văd în fața 
lor un imens nor de praf și înțeleg că pri
mul camion condus de Bimba și Luigi a 
sărit în aer. Cei rămași mai au de trecut 
printr-o ultimă și înfricoșătoare încercare. 
Din pricina exploziei primului camion, con
ducta de petrol a S.O.C. s-a spart și în mijlo
cul drumului s-a format curînd un mic lac 
de păcură. Cu eforturi supraomenești, Mario 
reușește să scoată camionul și din acest 
impas, trecînd însă peste piciorul lui Jo. 
Cînd sonda incendiată — ținta finală a aces
tei călătorii —- se zărește în depărtare, Jo 
aplecat pe umărul lui Mario își dă sufletul. 
Din patru oameni, unul singur a ajuns la 
țintă. Yves Montand, interpretul lui Mario, 
a realizat acest rol cu o mare înțelegere' 
Transformarea declasatului Mario într-un om 
de curaj care joacă totul pe o singură carte, 
cu disperare dar și cu stăpînire de sine, este 
urmărită pînă în cele mai fine nuanțe de 
interpret. In momentul cînd sfîrșitul drumu
lui se apropie, figura lui Yves Montand nu 
exprimă bucurie ci durere și tristețe fiind
că în urma lui au rămas cadavrele prie
tenilor /săi, fiindcă salariul groazei se obține 
cu un asemenea preț de sînge și de viață 
omenească îneît, deși este foarte ridicat, ni
meni nu mai are nevoie de el. Sfîrșitul fil
mului subliniază această idee. A doua zi 
Mario, spălat, refăcut de somn, cu bani mulți 
în buzunar pleacă înapoi. S-ar părea că el 
singur a învins, că se va putea întoarce în 
patrie, că viața îi stă înainte. Mario e vesel, 
camionul nu mai poartă placarda odioasă pe 
care scria „Explozibil". Sosirea lui e aștep
tată în Las Piedras, unde, la han, .Linda 
dansează în ritmul unui vals pe care-1 ascul
tă și Mario la aparatul de radio al camio
nului. Camionul începe să „valseze" și el pe 
șosea și la o cotitură se răstoarnă în prăpas
tie. Marlo este strivit sub rămășițele mașU 
nii. Sirena de alarmă, instalată pe camion se 
declanșează șl sunetul ei lugubru anunță 
sfîrșitul acestui ultim salariat al groazei. Și 
Mario a fost înifrînt.

Salariul groazei — demonstrează filmul 
— este un salariu care se cîștigă numai cu 
prețul vieții și chiar cei care l-au primit în 
mînă nu se mai pot bucura de el. Chiar vic
toria este de fapt o înfrîngere, căci toate re
sursele omenești sînt absorbite de acești 
bani — banii cu care sistemul capitalist 
cumpără munca și viața maselor de exploa
tați.

G. HORODINCA

staurate ale sculptorului Valbudea: „Mi- 
hai nebunul”, „Speriatul” și un nud de fe
meie. De asemenea, a fost restaurată și lu
crarea „Sursa” a sculptorului Ion Georges
cu. In actuala prezentare a Galeriei Națio
nale de Artă pictorii Gheorghe Petrașcu și 
Teodor Palladi vor fi mai bogat reprezen- 
tați prin adăugirea cîtorva opere remarca
bile.

Sectorul de artă contemporană al Galeriei 
Naționale va fi redeschis și el în scurtă 
vreme. Aici vor fi expuse numeroase lucrări 
create în ultima vreme.
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Lucrările de montaj 
ale ultimului turbogenerator 

de la termocentrala 
din Doicești

Se împlinesc trei ani de cînd constructorii 
ți montorii termocentralei „Gh. Gheorghiu- 
Dej“ de la Doicești au dat în folosință pri
mul turbogenerator.

De atunci, de la 28 Iulie 1952 și pînă as
tăzi, ei au mărit continuu capacitatea de 
producție a marii termocentrale, dînd în ex
ploatare alte noi turbogeneratoare. Colabo
rarea rodnică dintre constructorii romîni și 
cehoslovaci — cu ajutorul cărora se reali
zează lucrările de montare ale termocentra
lei — și întrecerea socialistă care a cuprins 
un mare număr de muncitori, au făcut ca 
lucrările uneia din cele mai mari uzine elec
trice din țară să se apropie de sfîrșit.

In prezent, constructorii muncesc intens la 
terminarea lucrărilor de montaj ale ultimu
lui turbogenerator și ale unui cazan, care 
vor fi puse în funcțiune în cinstea zilei de 
23 August. Pînă la sfîrșitul acestui an va 
fi dat în folosință și ultimul cazan.

—O—
Ciubul radioamatorilor

La Casa de Cultură a Sindicatelor din 
Capitală s-a deschis de curînd un club ăl 
radioamatorilor, organizat de Comitetul or
ganizatoric al Asociației Voluntare pentru 
Sprijinirea Apărării Patriei (A.V.S.A.P.).

Cele trei încăperi ale clubului sînt în
zestrate cu mobilierul și aparatele necesare 
desfășurării în bune condiții a activității 
radioamatorilor. In cadrul clubului au luat 
ființă secțiile: organizare și propagandă, 
unde scurte, unde ultrascurte, construcții 
radio etc.

Cei ce doresc să devină radioamatori se 
pot adresa zilnic între orele 18—20 clubului 
de la Casa de Cultură a Sindicatelor din 
București, b-dul 6 Martie nr. 25.

(Agerpres),

Bogată producție de conserve
Fabricile de conserve din țară prelucrează 

cu intensitate legume și fructe din noua 
recoltă.

Pînă acum, s-au produs 8 milioane de 
borcane și cutii cu conserve de legume în 
apă și ulei și 870.000 de borcane cu gems 
și compot de căpșuni, fragi, vișine, smeură, 
cireșe și alte fructe.

Locul de frunte în campania de conservare 
îl dețin fabricile „Fiora" și „Grivița" din 
București, care au realizat pînă acum 
2.230.000 de borcane și cutii cu conserve de 
legume și 130.000 de borcane cu gems, fa
bricile „Zagna-Vădeni“, „Refacerea" din 

Arad și altele.
In restul zilelor de vară și în timpul 

toamnei, campania de conservare va conti
nua. Alături de conserve de mazăre, fasole, 
dovlecei produse pînă acum, consumatorii vor 
găsi și alte sortimente cum ar fi conserve
le de roșii, paste tomate, vinete, ghiveci și 
altele. Recolta de prune, gutui, piersici și 
mere va asigura anul acesta o cantitate 
suficientă de materie primă pentru între
prinderile în care se produc diferite sorti
mente de conserve de fructe.

In turneu la Bicaz
BICAZ (de la corespondentul nostru). — 

In ultimele săptămîni, constructorii centralei 
hidroelectrice „V. 1. Lenin" de la Bicaz au 
găzduit numeroase turnee de la diferite tea
tre din țară. Printre altele, pe scena clubului 
central de la Dodeni au prezentat specta
cole Filarmonica de Stat din Botoșani, tea
trele de stat din Brăila, Baia Mare și altele. 
Artiștii oaspeți din Brăila au prezentat în 
fața constructorilor piesa „Intrigă și iubire" 
de Schiller, iar cei din Baia Mare comedia 
„Hangița" de Carlo Goldoni.

Cei peste 800 de spectatori prezenți în sala 
clubului central au răsplătit cu aplauze în
delungate pe realizatorii spectacolelor.

Informații
Zilele acestea s-a întors din R.D. Germană 

delegația romînă care a participat la simpo
zionul „Probleme de chimie in cultura plan
telor", organizat la Gatersleben de Acade
mia germană de științe între 6 și 9 iulie. 
Din delegație au făcut parte prof. dr. Si- 
mion Oeriu. membru corespondent al Aca
demiei R.P.R., prof. Dumitru Moțoc și prof. 
Constantin Pintea.

*
Miercuri la amiază s-a înapoiat în Ca

pitală, venind de la Moscova, grupul de 
foști marinari de pe crucișătorul „Potemkin", 
care trăiesc în țara noastră.

Potemkiniștii au participat la manifestă
rile prilejuite de sărbătorirea Zilei Flotei 
Maritime Militare Sovietice.

La sosire, pe aeroportul Băneasa se aflau 
în întîmpinare reprezentanți ai Institutului 
de Istorie a Partidului de pe lingă C.C. al 
P.M.R., Muzeului Lenin-Stalin, Comiteiului 
orășenesc București al P.M.R., și ai comite
telor raionale de partid din Capitală.

Au fost de față reprezentanți ai Ambasa
dei U.R.S.S. în Republica Populară Romînă.

★

Comitetul orășenesc București al P.M.R. a 
organizat miercuri la Casa Prieteniei Ro- 
mino-Sovietice din str. Batiștei, o consfătuire 
cu turnătorii întreprinderilor din Capitală 
pentru a analiza posibilitățile existente de 
sporire a productivității muncii în turnătorii 
și îmbunătățirea calităților pieselor turnate. 
Au participat turnători fruntași, ingineri, 
maiștri, directori de întreprinderi, activiști 
de partid și sindicat.

★
Miercuri a avut loc în sala de festivități 

a Consiliului Central A.S.I.T. din str. Mihail 
Eminescu consfătuirea conducătorilor auto 
sutamiiști și treisutamiiști, organizată cp 
scopul extinderii metodelor folosite^ de cei 
mal buni conducători auto din țară.

★

Vineri 29 iulie 1955 ora 19, tragerea și 
plata festivă a unor premii „Loto-Central" 
au loc pe Stadionul Giulești.

După tragere va urma un program ar
tistic la care își vor da concursul: N. 
Stroe artist emerit al R.P.R., Marța Tă- 
nase, Gică Petrescu, Nicu Stoenescu, N. Ni- 
țescu etc. Concertează orchestra Barbu 
Lăutaru a Filarmonicii de Stat condusă de 
Nicu Stănescu, artist emerit al R.P.R. și 
orchestra Joe Reininger. Prezentarea progra
mului : Horia Șerbănescu și Radu Zaharescu.

Invitații gratuite se pot ridica la toate 
unitățile de vînzare ale Loteriei.

In caz de ploaie, tragerea va avea loc în 
Sala „Libertatea" din str. Dobrogeanu 
Gherea nr. 4, fără program artistic.

(Agerpres)

PENTRU CREAREA UNEI GERMANII UNITE, DEMOCRATE Șl IUBITOARE DE PACE

Mitingul de masă al oamenilor muncii din Berlin
BERLIN 27 (Agerpres). — TASS trans

mite cuvîntarea rostită de N. S. Hrușciov 
la mitingul de la Berlin.

Dragi tovarăși, prieteni!
Ingăduiți-mi ca în numele Comitetului 

Central al Partidului Comunist al Uniunii 
Sovietice, al guvernului sovietic, al Prezi
diului Sovietului Suprem al U.R.S.S., în 
numele întregului popor sovietic să transmit 
locuitorilor orașului Berlin, tuturor oameni
lor muncii din Republica Democrată Ger
mană un salut prietenesc din toată inima I 
(Aplauze prelungite).

Mulțumim din suflet conducătorilor Repu
blicii Democrate Germane pentru invitația 
de a vizita republica voastră și ne expri
măm recunoștința pentru calda primire și 
ospitalitate (Aplauze).

Am venit la Berlin de la Geneva, unde, 
după cum se știe, a avut loc conferința șe
filor guvernelor celor patru puteri. Lucră
rile acestei conferințe au fost urmărite cil 
o uriașă atenție de popoarele întregii lumi, 
însuflețite de speranța că ea va duce la 
slăbirea încordării internaționale, la stabili
rea încrederii necesare între state. Speran
țele popoarelor nu au fost înșelate.

La conferința de la Geneva, atît în tim
pul ședințelor oficiale, cît și în timpul în
trevederilor neoficiale, șefii guvernelor celor 
patru puteri au stabilit între ei un contact 
personal și au făcut un schimb de păreri 
în cele mai importante probleme ale situa
ției internaționale. Se poate constata cu 
satisfacție că principala trăsătură caracteris
tică a acestei conferințe a fost spiritul de 
colaborare și de înțelegere reciprocă.

Conferința de la Geneva a arătat că șefii 
guvernelor Statelor Unite ale Americii, Ma
rii Britanii și Franței au manifestat bună
voință de a colăbora, străduindu-se împreu
nă cu noi să găsească căi spre soluții de 
comun acord.

Considerăm că conferința de la Geneva 
are o însemnătate istorică.

Dacă se ține seama de faptul că la această 
conferință au participat reprezentanții unor 
țări cu orînduiri sociale și de stat diferiie, 
cu atît mai mult trebuie să se recunoască 
că au fijst obținute rezultate pozitive im
portante. La conferința de la Geneva s a fă
cut începutul stabilirii încrederii între State, 
indiferent de orînduirea lor politică și so
cială, pe baza coexistenței pașnice.

Cu toate deosebirile de vederi politice 
participant^ la conferința de la Geneva s-au 
străduit în comun să găsească căile de re
glementare a problemelor internaționale im
portante.

Trebuie să sperăm că rezultatele pozitive 
ale întîlnirii șefilor guverne.or se vor vădi 
intr-o măsura și mai mare în viitor.

Prin importanța ei, conferința de la Ge
neva va deveni unul din cele mai impor
tante jaloane pe caiea spre destinderea în
cordării internaționale, spre stabilirea in- 
crederii între state, fără de care nu este cu 
putință încetarea „războiului rece" și instau
rarea unei păci trainice și îndelungate între 
popoare.

Pe baza înțelegerii realizate în ce pri
vește principiile generale, șefii guvdrjielor 
celor patru puteri au ajuns la un acord 
unanim; de a,continua tratativele în .proble
mele internaționale importante pentru a 
găsi căile rezolvării lor ,concrete.

Ei au căzut de acord să convoace în luna 
octombrie la Geneva o conferință a miniștri
lor Afacerilor Externe ai celor patru puteri 
și au elaborat pentru această conferință di
rectivele corespunzătoare. După cum știți 
din documentele publicate, la conferința mi
niștrilor Afacerilor Externe va continua exa
minarea problemei asigurării securității eu
ropene și problemei germane, a probleme
lor dezarmării și stabilirii contactului în
tre Apus și Răsărit.

Sperăm că la conferința miniștrilor Afa
cerilor Externe se va face un nou pas pe 
calea reglementării problemelor internațio
nale nerezolvate. In această privință pornim 
de la faptul că la tratative trebuie să se 
țină seama atît de interesele uneia dintre 
părți, cît și de ale celeilalte. Numai cu a- 
ceastă condiție se poate realiza o rezolvare 
justă a problemelor internaționale arzătoare 
— micșorarea încordării internaționale și 
asigurarea păcii și securității (Aplauze).

La conferința de la Geneva a avut loc 
un schimb de păreri în problema germană 
care este atît de importantă. înțelegem prea 
bine că aceasta frămîntă profund în primul 
rînd poporul german. In ceea ce privește 
Uniunea Sovieiică, ea năzuiește în mod con
secvent și sincer spre rezolvarea problemei

Dragi prieteni și tovarăși 1
Salutăm astăzi cu mare bucurie delega

ția guvernamentală a U.R.S.S. aflată prin
tre noi, delegație care intoreîndu-se după 
tratative rodnice de la.Geneva ne-a vizitat 
pentru cîteva zile.

In numele guvernului și al populației Re
publicii Democrate Germane, precum și în 
numele tuturor patrioților germani salut 
cordial pe tovarășul N. A. Bulganin, pre
ședintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. 
și pe tovarășul N. S. Hrușciov, prim-secie- 
tar ai Partidului Comunist al Uniunii So
vietice și membru în Prezidiul Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., și le exprim lor precum 
și celorlalți membri ai delegației guverna
mentale sovietice care astăzi nu se află 
aici, recunoștința fierbinte ă tuturor de
mocraților și patrioților germani pentru ac
tivitatea lor rodnică pe care au desfășurat-o 
la Geneva. (Aplauze furtunoase).

Popoarele, inclusiv poporul german, și-au 
pus mari speranțe în desfășurarea și rezul
tatele favorabile ale conferinței de la Ge
neva. Milioane de oameni au urmărit cu în
cordare și atenție susținută tratativele de 
la Geneva. Ele au sperat că conferința de 
la Geneva va ține seama de voința lor de 
pace. Speranțele popoarelor nu au fost în
șelate. Conferința de la Geneva a celor pa
tru puteri a devenit un punct de cotitură în 
istoria mondială. Voința de pace și securi
tate, de înțelegere reciprocă și prietenie a 
popoarelor, începe astăzi să-și croiască cu 
succes drum. O bună parte a neîncrederii 
dintre popoare a fost înlăturată și, au fost 
realizate succese în problema creării secu
rității europene, în problema germană, în 
problema dezarmării, precum și în cea a dez
voltării contactelor dintre Răsărit și Apus. 
Conferința de la Geneva a arătat calea spre 
noi tratative promițătoare și spre rezolvarea 
cu mijloace pașnice a problemelor interna
ționale arzătoare. Popoarele trebuie acum să 
se îngrijească ca directivele conferinței să 
devină realitate.

Directivele de la Geneva indică miniștri
lor Afacerilor Externe ai celor patru puteri 
să studieze măsurile menite să ducă la 
lichidarea definitivă a războiului rece, la

Cuvîntarea lui N. S. Hrușciov
germane în interesul păcii și securității po
poarelor.

Pe ce căi poate fi rezolvată problema ger
mană ?

Sînt două căi. O cale, pe care au propus-o 
puterile occidentale—calea, militarizării Ger
maniei. Dar aceasta va duce la reînvierea 
clicii militariste germane. Se înțelege că o 
asemenea cale implică consecințe periculoa
se pentru popoarele Europei și mai ales 
pentru poporul german însuși, deoarece o 
Germanie militarizată poate fi at'rasă în noi 
aventuri militare și poate deveni astfel 
teatrul unui război extrem de pustiitor și 
nimicitor, izvorul unor mari nenorociri pen
tru toate popoarele Europei, și nu numai 

•ale Europei.
Există însă o altă cale, justă, de rezol

vare a problemei gerrfiane, pe care a susți
nut-o și o susține guvernul Uniunii Sovietice. 
Aceasta este cailea unificării Germaniei ca, 
stat unit, iubitor de pace și democrat, care 
să nu reprezinte o primejdie pentru celelalte 
popoare, ci împreună cu celelalte state euro
pene să-și aducă contribuția la caiuza' asi
gurării securității colective în Europa, să-și 
construiască o viață pașnică și liberă (A- 
plauze).

Guvernul sovietic a fost și rămîne adept 
al unificării Germaniei în conformitate cu 
interesele poporului german, cu interesele 
securității în Europa (Aplauze).

Faptele dovedesc în mod convingător că 
nu de Uniunea Sovietică depinde întîrzierea 
rezolvării problemei germane.

Este cazul să amintim că în perioada cînd 
s-au elaborat acordurile de la Paris, avînd 
drept scop remilitarizarea Germaniei occi
dentale și includerea ei în blocul Atlanticu
lui de nord, guvernul sovietic a atras aten
ția în repetate rînduri că un asemenea pas 
va complica rezolvarea problemei unificării 
Germaniei. Dar din păcate nu s a dat as
cultare acestor avertismente. Mai mult, 
unii oameni de stat s-au grăbit cu ratifi
carea acordurilor de la Paris, susținînd că 
aplicarea acestor acorduri va da, chipurile, 
puterilor occidentale posibilitatea de a dis
cuta cu Uniunea Sovietică „de pe poziții 
de forță". Cred că în prezent pentru toți 
este limpede deja că acestea au fost cal
cule neîntemeiate (Aplauze).

Noi am declarat deschis la conferința de 
la Geneva că în condițiile în care pe teri
toriul Germaniei s-au constituit două state 
cu orînduiri social-economice diferite, în 
condițiile în care Germania occidentală par
ticipă la pactul Atlanticului de nord și la 
Uniunea Europei occidentale, rezolvarea pro
blemei germane, nu este o chestiune ușoară. 
Rezolvarea ei în actualele condiții cere efor
turi mari și serioase atît din partea 
marilor puteri cît, în special, ai poporului 
german însuși, din cele două părți ale Ger
maniei. Cel mai bine ar fi ca prob Ierna 
germană să fie rezolvată de germanii înșiși 
care, iară îndoială pot alege calea justă de 
dezvoltare a Germaniei (Aplauze prelun
gite).

Nu se poate să. nu se țină seama de fap
tul că îp Europa s-au creat acum condiții 
noi, iar în căutarea căilor de unificare a 
Germaniei noi trebuie să ținem seama de 
aceste condiții.

Nu este oare limpede că ar fi nereală o 
unificare mecanică a celor două părți ale 
Germaniei, care se dezvoltă în direcții di
ferite. In condițiile create, singura cale de 
unificare a Germaniei este crearea în Eu
ropa a unui sistem de securitate colectiv, 
întărirea și dezvoltarea contactului econo
mic și politic între cele două părți ale Ger
maniei.

Problema germană nu poate fi rezolvată 
în dauna intereselor Republicii Democrate 
Germane (apiauze prelungite). Sîntem con
vinși că oamenii muncii din Republica De
mocrată Germană nu vor fi de acord cu 
punctul de vedere care ține seama doar de 
interesele grupării occidentale de state, în 
detrimentul intereselor Republicii Democra
te Germane. Poate oare Republica Democra
tă Germană să accepte să fie inclusă în 
pactul Atlanticului de nord și î.n Uniunea 
Europei occidentale și să i se arunce pe 
umeri povara cursei înarmărilor? Pot oare 
oamenii muncii din Republica Democrată 
Germană să accepte lichidarea tuturor cu
ceririlor lor politice și sociale, lichidarea tu
turor transformărilor democratice? Sîntem 
convinși că oamenii muncii din Republica 
Democrată Germană nu vor accepta nici
odată să pășească pe o asemenea cale. 
(Aplauze prelungite).

Nu ne îndoim nici de faptul că majorita

Cuvîntarea lui Otto Grotewohl
statornicirea încrederii în lume. Aceasta este 
într-adevăr un mare succes obținut în calea 
spre coexistența pașnică a popoarelor. Aceas, 
tă hotărîre a creat posibilitatea unei dez
voltări continue a colaborării între po
poare.

Dacă cele patru puteri au putut ajunge 
la o înțelegere reciprocă în probleme atît de 
importante, atunci și germanii trebuie să 
depună eforturi pentru a ajunge la o apro
piere treptată între cele două părți ale Ger
maniei.

Propunerile constructive făcute de preșe
dintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., 
N. A. Bulganin, la Geneva în problema 
creării în două etape a unui sistem de sew- 
ritate colectivă, ca și în problema încheierii 
unui tratat prevăzînd renunțarea de către 
ambele părți la folosirea forței și rezolva
rea prin mijloace pașnice a problemelor liti
gioase intre statele-membre ale grupărilor 
existente în Europa — sînt propuneri care 
decurg în mod logic din situația interna
țională actuală. Nici un om serios care do
rește menținerea păcii nu se poate pronunța 
împotriva acestor propuneri. Ele sînt accep
tabile pentru toate statele deoarece cores
pund nevoii de pace și securitate a tuturoV 
oamenilor. Ele sînt îndreptate spre resta
bilirea încrederii între state, spre rezolvarea 
tuturor problemelor litigioase pe calea tra
tativelor pașnice. Cu condiția manifestării 
bunăvoinței de către toate statele-membre, 
aceste propuneri pot însfîrșit să ducă la 
crearea unui sistem de securitate colectivă 
în Europa care ar garanta în mod definitiv 
pacea și securitatea tuturor statelor euro
pene.

Această hotărîre dă și poporului german 
speranța de a găsi cu timpul rezolvarea 
pașnică a problemei sale naționale — pro
blema vitală. Tratativele de la Geneva cu 
privire la încetarea războiului rece s-au do
vedit rodnice. Acest lucru are o importanță 
colosală pentru poporul german deoarece 
războiul rece a fost un mijloc de menținere 
și adîncire continuă a dezmembrării Ger
maniei. Voința popoarelor s-a dovedit însă 
a fi mai puternică. Popoarele sînt obosite

tea covârșitoare a populației Germaniei oc
cidentale nu aprobă politica remilitarizării 
și cursei înarmărilor, dîndu-și bine seama 
de toate consecințele grave ale acestei po
litici. In zilele conferinței de la Geneva de
legația sovietică a primit mii de mesaje, a 
fost vizitată de numeroase delegații, printre 
care și din partea populației din Germania 
occidentală, care au cerut șefilor guverne
lor celor patru puteri să rezolve astfel pro
blema germană îneît să îndrepte Germania 
unificată pe calea dezvoltării pașnice și de
mocrate.

O aipropiere între Republica Democrată 
Germană și Republica Federală Germană 
poate avea o mare importanță pentru unifi
carea Germaniei. In interesul întregului 
popor german, aceste două state ar putea 
stabili o largă colaborare între ele î.n toate 
domeniile vieții intergermane, ceea ce ar 
înlesni, fără îndoială, rezolvarea sarcinii 
reunificării Germaniei.

Tovarăși 1

Guvernul sovietic va susține și de acum 
înainte cu consecvență și perseverență poli
tica îndreptată spre unificarea Germaniei în 
interesul poporului german însuși (aplauze). 
Guvernul sovietic v-a contribui la crearea de 
către marele popor; german a unui stat 
suveran, unit, democrat, care să ocupe un 
loc demn în familia popoarelor iubitoare de 
pace (Aplauze prelungite).

Constatăm cu mare satisfacție că între 
Republica Democrată Germană și Uniunea 
Sovietică se dezvoltă și se întăresc relațiile 
cele mai prietenești. Ne exprimăm convin
gerea fermă că aceste relații se vor dez
volta, întări și de acum înainte pe baza 
egalității în drepturi, respectului reciproc și 
neamestecului în treburile interne.

Trebuie să întărim și mai departe priete
nia dintre Uniunea Sovietică, țările de de
mocrație populară și Republica Democrată 
Germană, ceea ce va contribui la consolida
rea păcii și securității popoarelor Europei 
(Aplauze prelungite).

După cum se știe Uniunea Sovietică ar 
vrea să stabilească relații normale — diplo
matice, comerciale și culturale cu Republica 
Federală Germană. Stabilirea unor asemenea 
relații ar crea o bază pentru colaborarea 
dintre Uniunea Sovietică și Germania occi
dentală, constituind astfel o contribuție im
portantă la cauza restabilirii unității Germa
niei (Aplauze).

La conferința de la Geneva delegația so
vietică a subliniat marea importanță a re
glementării unor probleme ca problema Tai- 
vanului, a restabilirii drepturilor legitime 
ale Republicii Populare Chineze la O.N.U. 
și a altor probleme nerezolvate ale Asiei și 
Extremului Orient. Din păcate în această 
privință lucrurile s-au limitat la un schimb 
neoficial de păreri în diferitele probleme. 
Or, problemele menționate devin tot mai 
urgente și își așteaptă rezolvarea. Cu cît 
vor fi rezolvate mai repede, cu atît va fi 
mai bine.

Tovarăși I

Oamenii muncii din Republica Democrată 
Germană, uniți în Frontul Național, a cărui 
forță conducătoare este Partidul Socialist 
Unit din Germania, pășind pe calea con
struirii unei vieți noi, democrate, au obținut 
importante succese.

Datorită amabilei invitații din partea gu
vernului vostru, în zilele vizitei noastre în 
Republica Democrată Germană am putut 
vizita unele întreprinderi, unele regiuni a- 
gricole. Am văzut cu ce energie inepuizabilă 
muncește talentatul popor german pentru 
a ridica și mai mult economia și cultura 
republicii sale, pentru a obține ridicarea con
tinuă a bunăstării oamenilor muncii.

In numele Comitetului Central al Parti
dului Comunist al Uniunii Sovietice, al gu
vernului sovietic, al Prezidiului Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., î,n numele întregului 
popor sovietic permiteți-mi să vă urez vouă, 
dragii noștri prieteni, noi succese în munca 
voastră creatoare, în lupta voastră pentiu 
o Germanie unită, iubitoare de pace, demo
crată (.Aplauze furtunoase, prelungite).

Trăiască Republica Democrată Germană 1 
(Aplauze furtunoase).

Trăiască muncitorii, țăranii și intelectualii 
Republicii Democraie Germane I (Aplauze 
furtunoase).

Trăiască prietenia dintre popoarele sovie
tic și german I (Ovații furtunoase, prelun
gite, aclamații în limbile germană și rusă: 

| „Prietenie!“, urale).

de neîncredere și război, ele vor securitate, 
ele vor pace. (Aplauze)

De aceea ele vor îi vigilente, iar acum 
după conferința de la Geneva, ele vor de
masca fără milă și vor înfiera încercările 
ațîțălorilor la război de a ridica obstacole.

Pentru poporul german îndeosebi, care de 
zece ani se află în centrul politicii interna
ționale, pentru poporul german care conti
nuă încă a fi împărțit în două părți, care 
încă nu are un tratat de pace, securitatea 
popoarelor si pacța prezintă un interes vi
tal. Niciodată nu mai trebuie să pornească 
de pe pămînt german o nouă agresiune, un 
nou război. încercarea puterilor occidentale 
de a atrage Germania unificată în pactul 
Atlantic este pentru noi cu, desăvîrși.re și 
pentru totdeauna inacceptabilă și va fi res
pinsă de noi. (Aplauze furtunoase)

Singura cale reală spre unificarea Ger
maniei constă în eforturile comune ale ce
lor patru puteri. Dar pe această cale nu se 
poate merge fără participarea poporului ger
man. (Aplauze)

Destinderea încordării, încrederea și înțe
legerea reciprocă ar contribui mai mult de- 
cît orice la crearea unui sistem de secu
ritate colectivă în Europa, la care ar putea 
lua parte pînă la unificarea Germaniei am
bele părți ale Germaniei pe baza principiu
lui egalității în drepturi. încrederea și des
tinderea încordării nu se pot însă produce 
dacă într-o parte a Germaniei, în Germania 
occidentală, este promovată politica remili
tarizării, este înfăptuită înarmarea, dacă a- 
colo ajung iarăși la putere vechii generali 
fasciști și magnați industriali care jindu
iesc cucerirea primului stat al muncitorilor 
și țăranilor din istoria Germaniei — Repu
blica Democrată Germană. Iată de ce în 
momentul de față, ca și pînă acum dealț- 
fel, piedica principală în calea reunificării 
este remilitarizarea Germaniei occidentale. 
Interesele germane cer în mod imperios în
lăturarea militarizării Germaniei occiden
tale și realizarea înțelegerii între cele două 
părți ale Germaniei în problema reunifi
cării democrate și pașnice. Guvernul Repu
blicii Democrate Germane care se pronunță 
în mod consecvent și continuu pentru rea

lizarea' acestei înțelegeri reciproce și pentru 
apropierea germanilor din Răsărit și Apus 
declară din nou : înțelegerea reciprocă din
tre germani nu poate fi împiedicată la in
finit. In Germania occidentală se afirmă cti 
tot mai multă putere conștiința necesității 
de a începe tratative cu Republica Demo
crată Germană pentru a face cu putință a- 
propierea treptată între cele două părți ale 
Germaniei. In Germania occidentală crește 
numărul acelora care doresc mai degrabă 
înțelegerea cu frații lor din Republica De
mocrată Germană în problema creării unui 
stat german suveran, decît adîncirea dez
membrării patriei noastre prin includerea 
Germaniei occidentale într-un bloc militar 
unilateral (aplauze). Temelia unei aseme
nea Germanii noi o constituie Republica 
Democrată Germană, deoarece principiile 
fundamentale ale politicii noastre de pace 
și democrație indică calea spre viitorul feri
cit al întregii națiuni germane. Germanii din 
ambele părți ale Germaniei trebuie însfîr
șit să ia loc în jurul aceleași mese. Ei tre
buie să realizeze o înțelegere reciprocă și 
să întreprindă cît mai repede cu putință 
primii pași spre reunificare pe cale pașnică 
și democrată.

Politica lui Adenauer de înarmare, mersul 
cu îndărătnicie pe calea acordurilor de la 
Paris au făcut cu neputință rezolvarea ime
diată a problemei germane la Geneva. To
tuși, politica păcii și a înțelegerii reciproce 
de la Geneva a constituit un mare pas 
înainte pe calea rezolvării problemei ger
mane.

Reunificarea Germaniei este în primul rînd 
o chestiune a poporului german însuși. 
Reunificarea reprezintă un drept și o dato
rie a sa (apiauze). Nimeufî nu ne poate 
contesta acest drept, nimeni nu ne poate 
absolvi de această datorie. Pentru poporul 
german este în prezent o necesitate impe
rioasă să facă totul pentru a folosi șansele 
oferite nouă la Geneva și a contribui la suc
cesul deplin al rezolvării oroblemei germane 
ia conferința miniștrilor Afacerilor Exter
ne care va avea loc în octombrie. Poporul 
german trebuie să declare politicienilor de 
la Bonn care și după conferința de la Ge
neva intenționează să continue, contrar 
voinței poporului, înfăptuirea planurilor lor 
de înarmare: trebuie să se pună capăt re
militarizării și înarmării. Numai un singur 
lucru poate în prezent aduce folos poporului 
german — înțelegere reciprocă și tratative 
(aplauze furtunoase). Nu încape îndoială că 
destinderea în situația internațională, voin
ța celor patru puteri de a se ajunge la o 
înțelegere reciprocă — lucruri realizate a- 
cum la Geneva — precum și destinderea în
cordării internaționale realizată implicit a- 
cum mai mult ca oricînd înainte contribuie 
la apropierea celor două părți ale Germa
niei și creează premize favorabile pentru

Salutul parficipanfilor la miting adresat 
poporului sovietic

BERLIN 27 (Agerpres). — TASS trans
mite salutul participanților la mitingul de 
la Berlin adresat poporului sovietic:

250.000 berlinezi, locuitori ai capitalei 
Germaniei, printre care se află eminenții 
oameni de stat ai Uniunii Republicilor So
vietice Socialiste N. A. Bulganin și N. S. 
Hrușciov, salută cordial, frățește popoarele 
Uniunii Sovietice.

Reprezentanții marii Uniuni Sovietice Iu
bitoare de pace au obținut la Geneva un 
considerabil succes pentru cauza realizării 
înțelegerii reciproce între popoare, pentru 
cauza păcii în Europa și în întreaga lume. 
Popoarele știu că toate problemele interna
ționale pot și trebuie să fie rezolvate pe 
cale pașnică.

Conferința de la Geneva a arătat că reu
nificarea Germaniei nu poate fi realizată 
fără participarea activă a Republicii Demo
crate Germane suverane, precum și a Repu
blicii Federale. De aceea considerăm că sar

In legătură cu tratativele dintre delegația 
guvernamentală a U.R.S.S. și guvernul R.D.Germane

BERLIN 27 (Agerpres). — TASS trans
mite : Intre 24 și 27 iulie, la invitația primu
lui ministru al R.D. Germane, Otto Grote
wohl, Republica Democrată Germană a fost 
vizitată de președintele Consiliului de Mi
niștri al U.R.S.S., N. A. Bulganin, și N. S. 
Hrușciov, pnim-secretar al Comitetului Cen
tral al Partidului Comunist al Uniunii So
vietice, care s-au întors de la conferința de 
la Geneva a șefilor guvernelor celor patru 
puteri..

In timpul șederii lor în Republica Demo
crată Germană oaspeții au vizitat o serie de 
întreprinderi industriale și agricole, precum 
și unele instituții culturale ale republicii, in- 
teresîndu-se îndeaproape de viața și reali
zările în muncă ale populației R.D. Germane.

Intre N. A. Bulganin și N. S. Hrușciov, 
pe de o parte, și O. Grotewohl, pe de altă 
parte, a avut loc un larg schimb de păreri. 
La tratative au participat H. Matern, prim 
vicepreședinte al Camerei Populare a R. D. 
Germane, O. Nuschke, H. Loch, P. Scholz, L. 
Bplz — vicepreședinți ai Consiliului de Mi
niștri, F. Ebert, F. Oelsner,. K. Schirdewan, 
membri în Biroul Politic al C.C. al P.S.U.G., 
precum și G. M. Pușkin, ambasadorul Uniu
nii Sovietice în R.D.G.

Delegația guvernamentală a Uniunii Sovie*  
tice a informat în mod amănunțit Guvernul 
R.D. Germane despre rezultatele conferinței 
de la Geneva a șefilor guvernelor celor pa
tru puteri. O deosebită atenție a fost acor
dată problemei germane și problemelor asi
gurării securității europene. A fost realizată 
o deplină unanimitate în ce privește părerea 
că conferința de la Geneva a contribuit la 
micșorarea încordării în relațiile internațio
nale și că pentru asigurarea păcii și secu
rității popoarelor este necesară continuarea 
tratativelor în spiritul înțelegerii reciproce și 
al colaborării, în vederea realizării unui a- 
cord în problemele internaționale nerezol
vate.

Cele două părți și-au confirmat dorința 
neclintită de reunificare a Germaniei pe 
baze pașnice și democratice. Totodată ele 
consideră că în situația creată în Europa, 
singura cale realistă spre unificarea Germa
niei o constituie eforturile comune ale celor 
patru puteri precum și ale poporului german 
îndreptate spre destinderea încordării în 
Europa, spre stabilirea încrederii între state. 
Acestui scop i-ar servi cel mai bine creareaSosirea lui N. A. Bulganin

MOSCOVA 27 (Agerpres). — TASS trans
mite : La 27 iulie N. A. Bulganin, președin
tele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. și 
conducătorul delegației guvernamentale so
vietice la conferința de la Geneva a șefilor 

unificarea Germaniei pe o bază pașnică ș! 
democrată. Nimeni nu trebuie sa întoarcă 
spatele acestor șanse. Acela însă care și a- 
cuma va împiedica realizarea înțelegerii în
tre germani trebuie să fie și va fi înlăturat 
(Aplauze furtunoase).

In cadrul ședinței Camerei Populare vom 
prezenta din nou propunerile noastre cu pri
vire la înțelegerea reciprocă între germani 
în scopul reunificării Germaniei. Asigurăm 
poporul german că nu vom slăbi aceste e- 
forturi îndreptate spre realizarea înțelegerii 
reciproce între germani în problema reuni
ficării într-o Germanie unită, democrată și 
iubitoare de pace pînă cînd această mărea
ță cauză nu va triumfa. (Aplauze furtu
noase)

Există oare în Germania o forță care ar 
putea duce cauza noastră dreaptă la victoj 
rie ? Da, o asemenea forță există. Există 
destule elemente democrate și progresiste 
în Germania occidentală care, biruind gra
nițele și îngrădirile create în mod artifi
cial, sînt ferm hotărîte să obțină înțelege
rea reciprocă între germani. Înainte de toa
te, în Germania există o puternică clasă 
muncitoare, (aplauze furtunoase). Clasa 
muncitoare împreună cu țărănimea munci
toare și cu toate celelalte pături muncitoare 
ale populației constituie forța principală a 
națiunii. Iată de ce ei îi revine și cea mai 
mare răspundere pentru viitorul patriei 
noastre. Ea trebuie să urmeze și în Ger
mania occidentală tradițiile ei de luptă și 
să-și însușească învățătura marilor săi con
ducători.

Facem apel la clasa muncitoare din Ger
mania occidentală : fraților, strîngeți-vă rîn- 
durile. Este vorba de patria noastră. Să lup
tăm împreună. Va' veni timpul cînd în Ger
mania occidentală își vor strînge rîndurile 
într-o unitate de acțiune muncitorii social- 
democrați, comuniști și fără de partid, mem
brii sindicatelor și muncitorii creștini și își 
vor uni forța împotriva magnaților militari 
și industriali, împotriva exploatării și mi
zeriei, împotriva remilitarizării și primejdiei 
de război- Dacă vom face acest lucru vom 
fi de nebiruit. Atunci înțelegerea reciprocă 
între germani va deveni o realitate și va fi 
realizată reunificarea patriei noastre pe cale 
pașnică și democrată .

înainte, democrați și patrioți germani I
înainte, clasă muncitoare germană I Ridi

cați mai sus steagul luptei naționale pînă 
la victoria noastră deplină 1 (Aplauze fur
tunoase)

Înainte, în spiritul hotărîrilor conferinței 
de ia Geneva I

Trăiască prietenia de nezdruncinat dintre 
poporul german și Uniunea Sovietică 1 (A- 
plauze furtunoase)

Trăiască Germania unită, democrată I
Trăiască securitatea în Europa și pacea 

în lumea întreagă 1 (Aplauze furtunoase) 

cina noastră cea mai importantă pentru în
deplinirea aspirațiilor naționale ale poporu
lui german este de a depune toate eforturile 
pentru a obține o apropiere între cele două 
state.

Noi dorim să aducem pe germanii din 
Răsărit și din Apus în jurul aceleiași mese, 
pentru ca să înlăturăm forțele militarismu
lui și imperialismului din Germania occi
dentală. forță care amenință pacea, și prin 
aceasta să deschidem calea spre reunificarea 
pașnică a Germaniei. De aceea poporul ger
man vede în propunerile Uniunii Sovietice 
expresia năzuinței sale spre pace și spre 
securitate colectivă în Europa, spre crearea 
unei Germanii unite, iubitoare de pace și 
democrate.

Trăiască pacea în Europa și în întreaga 
lume 1 Trăiască prietenia de nezdruncinat 
dintre poporul german și popoarele Uniunii 
Sovieticei.

unui sistem de securitate colectivă în Eu
ropa, la care să participe pe bază de drep
turi egale la început cele două părți ale 
Germaniei, iar apoi Germania unificată. O 
asemenea cale de rezolvare a problemei ger
mane ține seama de condițiile reale și 
anume de existența a două state germane 
— Republica Democrată Germană și Re
publica Federală Germană — care au orân
duiri economice și sociale diferite.

Cele două părți consideră inadmisibil ca 
problema germană să devină o piedică în 
rezolvarea sarcinei asigurării, securității eu
ropene. Republica Democrată Germană și 
Republica Federală Germană trebuie să-și 
aducă contribuția la cauza asigurării secu
rității europene și prin aceasta să contribu
ie la rezolvarea problemei unificării Germa
niei.

Cele două părți pornesc de la faptul că 
rezolvarea problemei germane nu este cu 
putință fără participarea germanilor înșiși, 
fără o apropiere între Republica Democrată 
Germană și Republica Federală Germană. 
Primul ministru Otto Grotewohl a subliniat 
că Republica Democrată Germană dorește 
și este gata să participe la sistemul de 
securitate europeană și a arătat că guvernul 
R.D. Germane este hotărît să contribuie prin 
toate forțele la apropierea celor două părți 
ale Germaniei și la restabilirea unității 
statului german.

Din inițiativa guvernului Republicii De
mocrate Germane a avut loc un schimb de 
păreri în problema privitoare la acea parte 
a foștilor prizonieri de război germani care 
își ispășesc pedeapsa pentru crimele săvîr- 
șite de ei împotrivă poporului sovietic. S-a 
hotărît ca aiceastă problemă să continue a 
fi examinată ținîndu-se seama de cererea 
guvernului R.D. Germane.

Tratativele au scos la iveală deplina uni
tate de păreri a guvernelor Uniunii Sovieti
ce și Republicii Democrate Germane atît ia 
problemele privind situația internațională, 
cît și în domeniul adîncirii și extinderii 
mai departe a colaborării politicii economi
ce și culturale între U.R.S.S. și R.D. Ger
mană.

Cele două guverne au convenit asupra mă
surilor ce .urmează a fi luate în viitor in 
scopul dezvoltării și întăririi relațiilor de 
prietenie dintre U.R.S.S. și R.D. Germană 
pe bază de egalitate în drepturi, de respec
tare reciprocă a suveranității și neamestecu
lui în treburile interne.i N. S. HrușcioY la Moscova
guvernelor celor patru puteri, și N. S. Hruș
ciov, membru în Prezidiul Sovietului Suprem 
al U.R.S.S. și membru al delegației, s-au 
înapoiat la Moscova.
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Cuvlntarea radiodifuzată a președintelui Eisenhower 
consacrată rezultatelor conferinței de la Geneva

N. A. Bulganin și N. S. Hrușciov 
au acceptat invitația lui A. Eden de a vizita Anglia

WASHINGTON 27 (Agerpres). — In sea
ra zilei de 25 iulie, președintele S.U.A.. Ei
senhower, a rostit o cuvintare radiodifuzata 
consacrată rezultatelor conferinței de la Ge
neva a șefilor guvernelor celor patru puteri 
în care a spus printre altele:

Secretarul de stat Dulles și cu mine, îm
preună cu co-taboratorii noștri, — a spus 
președintele S.U.A. — am plecat la, confe
rința de la Geneva a celor patru maii, 
hotărîți să exprimăm mai bine năzuința 
spre pace a poporului american și princi
piile pe care, după părerea țării noastre, tre
buie să se bazeze pacea.

in această sarcină am avut sprijinul ce
lor două partide, și de fapt sprijinul aproa
pe unanim al Congresului. Acest lucru a con. 
solioat considerabil pozițiile noastre de-a lun
gul întregii desfășurări a tratativelor. Sin- 
tem foarte recunoscători tuturor senatorilor 
și membrilor Camerei reprezentanților din 
Congresul Statelor Unite.

In afară de aceasta, în ultimele săptămîni 
am primit mii de telegrame personale de 
încurajare și sprijin din partea dvs. In ace
lași timp am primit telegrame asemănătoa
re din partea unor mari organizații, organi
zații. bisericești, organizații ale cercurilor de 
afaceri și din partea unor mari organizații 
sindicale. Toate acestea luate la un loc ne-au 
făcut să simțim că exprimăm, poate în mo
dul cuvenit, punctele de vedere pe care, 
după părerea voastră, trebuia să le expri
măm.

Pacea și căutarea păcii implică multe pro
bleme complexe. De pildă: dreptatea pen
tru toate țările, mari și mici; libertatea și 
securitatea pentru toate aceste țări; înflori
rea economiei lor și ridicarea nivelului de 
trai în lumea întreagă. Și, însfîrșit. posibili
tatea pentru noi toți de a trăi în condiții 
de pace și securitate. Firește că la studie
rea unor astfel de probleme nu acționăm fără 
chibzuință.

Avînd tn vedere însemnătatea vitală a 
tuturor acestor probleme, ele vor fi exami
nate din toate punctele de vedere de guver
nul nostru timp de multe săptămîni. Astăzi 
nu pot să vă comunic decît unele impresii și 
păreri personale care ar putea prezenta 
un oarecare interes pentru dvș. și care, de
sigur, au o anumită legătură cu rezultatele 
și desfășurarea acestor tratative. Desigur că 
dacă aș avea timp, o problemă interesantă 
care ar fi abordată ar fi problema persona
lităților diferitelor delegații, a relațiilor din
tre ele sau a relațiilor aparente dintre ele 
și a principalelor considerente după care, 
pe cit se pare, s-au călăuzit.

Toate acestea au o legătură cu problema 
dată. Mă abțin însă de la tratarea 
acestor probleme și în loc de aceasta voi 
expune două păreri generale pe care, după 
convingerea mea, le împărtășesc toți ame
ricanii.

Prima dintre ele este că nu trebuie nici
odată să ne hrănim cu iluzii și să credem 
că o săptămînă de tratative prietenești, ți 
chiar rodnice, ar putea înlătura în întregi
me probleme decurgînd din adînca prăpas
tie care mai desparte încă Răsăritul de 
Apus.

Dacă ne vom gîndi la toate aceste lucruri 
— a spus în continuare Eisenhower — 
s-ar putea să fim înclinați să ne pierdem 
curajul. Sînt însă profund convins că pen
tru noi toți este necesar să nu ne descu
rajăm numai pentru faptul că propunerile 
noastre, atitudinea sau vederile noastre nu 
sînt întotdeauna acceptate imediat de cea
laltă parte.

In continuare, președintele Eisenhower a 
ciiat declarația pe care a făcut-o la postu
rile de radio și televiziune înaintea plecării 
la Geneva: „Ne dăm seama că în 
toate conferințele anterioare a lipsit un 
element. Este încercarea sinceră de a 
fi conciliant, de a înțelege, de a da dovadă 
ele toleranță, de a încerca să privești punc

În legătură cu apropiatele tratative de la Geneva 
dintre*  reprezentanții R. P. Chineze și S.U.A.

Comunicatul Departamentului 
de stat

WASHINGTON 27 (Agerpres). — TASS 
transmite: Departamentul de stat a anunțat 
că S.U.A. și Republica Populară Chineză au 
căzut de acord ca la 1 august să se întil- 
nească la Geneva reprezentanți cu rangul de 
ambasador pentru a discuta problema „îna
poierii in țările lor a persoanelor civile care 
doresc acest lucru”, precum și a „altor pro
bleme practice care constituie în prezent un 
obiect de litigiu între cele două părți".

S.U.A. vor ti reprezentate la aceste trata
tive de ambasadorul S.U.A. în Cehoslova
cia. Johnson. In comunicatul Departamen
tului de stat se spune că în urma schimbu
lui de mesaje dintre S.U.A. și Republica 
Populară Chineză prin serviciile diploma- 
*ice ale Regalului Unit, s-a hotărît ca trata
tivele în această problemă duse anul trecut 
între reprezentanții consulari ai celor două 
părți la Geneva, trebuie reluate la nivelul 
ambasadorilor.

După cum se subliniază în comunicatul 
.Departamentului de stat, „după declarația

O delegație parlamentară iugoslavă 
va vizita U. R. S. S.

MOSCOVA 27 (Agerpres). TASS trans
mite : In scopul dezvoltării relațiilor priete
nești dintre Uniunea Sovietică și Iugo
slavia, A. P. Volkov, președintele Sovietului 
Uniunii și V. T. Lațis, președintele Sovietu
lui Naționalităților, au adresat, în numele 
Sovietului Suprem al U.R.S S., o telegramă 
președintelui Skupscinei Populare Federative 
a Republicii Populare Federative Iugoslavia, 
Moșe Pijade, cu invitația ca o delegație 
parlamentară a Iugoslaviei să viziteze Uni
unea Sovietică.

Ca răspuns la această invitație, M. Pijade 
a anunțat că Skupscina Populară Federativă 
a Republicii Federative Iugoslavia a ales, în 
cadrul unei ședințe comune a celor două

Tratative economice ungaro-iugoslave 
încheiate cu succes

BUDAPESTA 27 (Agerpres). — După 
cum relatează ziarele, la începutul lunii iu
lie Republica Populară Ungară 1 fost vizi
tată de o delegație de specialiști iugoslavi 
— metalurgiști și specialiști în domeniul co
merțului.

Delegația a dus tratative cu reprezentanți 
ai întreprinderii de comerț exterior „Metal- 
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tul de vedere al celorlalți la fel cum pri
vești propriul tău punct de vedere. Vă spun 
că dacă vom putea schimba spiritul în care 
se desfășoară aceste conferințe, vom fi făcut 
cel mai mare pas pe calea spre Dace, spre 
prosperitate și liniște, cel mai mare pas 
pe care l-a făcut omenirea de-a lungul în
tregii sale istorii".

In cadrul conferințelor neoficiale și al vi
zitelor personale de săptămînă trecută am 
năzuit spre aceste țeluri. Și iată că acum 
există o mai bună înțelegere reciprocă și o 
mai mare unitate între țările N.A.T.O. După 
cit se pare, toată lumea începe să înțeleagă 
tot mai mult că războiul nuclear, dus pînă 
la ultimele limite, ar putea însemna in 
mod practic sinuciderea speciei umane. S-a 
înțeles că tratativele pot fi duse fără pro
pagandă, amenințări și insulte. Și, însfîrșit, 
lumea întreagă înțelege tot mai limpede că 
de dragul obținerii păcii, Statele Unite vor 
merge atît de departe cît va corespunde 
ideilor noastre de decență, echitate și drep
tate. De dragul acestui țel vom colabora cu 
Sovietele și cu oricare alt popor, atî'a timp 
cît există țeluri sincere și o dorință reală 
de a merge înainte. In timpul desfășură! ii 
tratativelor au fost formulate, desigur, o 
serie de propuneri concrete și unele dintre 
ele au fost incluse pe ordinea de zi ofi
cială.

Această ordine de zi cuprindea reunifi- 
carea Germaniei și securitatea europeană, 
dezarmarea și lărgirea contactelor de tot 
felul între Răsărit și Adus. Celor mai 
multe ședințe care s-au ținut și chiar unora 
dintre propunerile concrete prezentate în 
cadrul conferinței li s-a dat o largă publici
tate. In orice caz pot să vă asigur de un 
singur lucru: Nu au fost încheiate nici un 
fel de acorduri secrete, fie ca e vorba de 
acorduri verbale sau de acorduri scrise. Vi 
s-a făcut cunoscut absolut totul. Pe lîngă 
aceste ședințe ale conferinței au avut loc 
numeroase întrevederi neoficiale, convorbiri 
cu membrii de seamă ai celorlalte delegații 
și desigur, în mod mai precis, cu delegația 
sovietică.

Președintele S.U.A. a declarat apoi că tn 
cadrul acestor convorbiri au fost discutate o 
serie de probleme și cu acest prilej el și se
cretarul de stat, Dulles, și-au exprimat în 
repetate rînduri părerea în problema țărilor 
din Europa răsăriteană și în cea a activi
tății comunismului internațional.

Noi am exprimat cît se poate de limpede 
părerea, Americii în problemele de acest fel, 
— a spus Eisenhower.

Acum să trecem la probleme care se află 
pe ordinea de zi oficială. Cred că nici o 
problemă nu ne-a pricinuit atltea neplăceri 
ca problema reunificării Germaniei și secu
rității europene. La început noi am crezut 
că aceste probleme pot fi examinate sepa
rat, însă delegația americană a ajuns la 
concluzia că aceste probleme trebuie exami
nate ca una singură.

Considerăm că Germania trebuie reunifi- 
cată sub un guvern ales liber de germanii 
înșiși și în condiții care să asigure secu
ritatea pentru țările atît din Răsărit cît 
și din Apus, în mod concret în cadrul unui 
sistem care să asigure securitate europeană.

In problema dezarmării, guvernul ameri
can consideră că un sistem eficient de de
zarmare poate fi înfăptuit numai dacă la 
baza lui va sta o inspecție reciprocă efec
tivă și un sistem general de supraveghere, 
un sistem în care să ne putem încrede și în 
care fiecare parte să știe că cealaltă parte 
își îndeplinește obligațiile. Intrucît sîntem 
de această părere, noi, împreună cu france
zii și englezii am făcut o serie de propu
neri; unele dintre ele priveau întreaga lume, 
unele aveau un caracter local, unele prin 
caracterul lor se refereau la buget, dar 
toate au fost îndreptate spre realizarea unui 
singur scop. Acest scop este de a face Ca 
inspecția să fie baza propunerilor în ceea 

făcută de Ciu En-lai la conferința de la 
Bandung din aprilie că el este gata să ducă 
‘ratative directe cu S.U.A., unele guverne 
au studiat indirect la Pekin și Washington 
Dosibilitatea unor asemenea tratative. S-a 
exprimat părerea că este de dorit ca trata- 
‘ivele de la Geneva să fie reluate la nivelul 
ambasadorilot, în speranța că ele vor duce 
la un acord". Totodată, Departamentul de 
stat subliniază că aceste tratative, ca și tra
tativele de anul trecut cu reprezentanții 
R.P Chineze, „nu atrag după sine o recu
noaștere diplomatică".

Declarata lui Dulles
NEW YORK 27 (Agerpres). — TASS 

'ransmite: După cum transmite corespon
dentul din Washington al agenției Associa
ted Press, la 26 iulie secretarul de stat John 
Foster Dulles a făcut la o conferință de 
presă o declarație care „în fond reproduce 
declarația președintelui Eisenhower din 25 
iulie".

Referindu-se la tratativele chino-amerîcane 
care vor începe la 1 august, Dulles a de- 

camere, următoarea delegație care să vizi
teze Uniunea Sovietică : Vlado Bakarici 
(conducătorul delegației), Risto Antunovici, 
Pașko Romaț, Slavko Papier, Djoka Pako- 
vici, Raia Nedelcovici, Boris Ziherl, Franz 
Simonici, Țvietin Niatovici, Mesihovici Ha
lid, Vițko Kristulovici, Greta Kava, Franio 
Gaji, Bosa Țvetici, Milian Neoricici, Vidoe 
Smilevski, Goko Garcevici.

In scrisoarea adresată de M. Pijade, lui 
A. P. Volkov și V. T. Lațis se subliniază că 
vizitarea Uniunii Sovietice de către o dele
gație parlamentară iugoslavă va contribui la 
dezvoltarea bunelor relații dintre cele două 
țări.

Delegația va sosi în U.R S.S. la I august.

impex" și ai Ministerului Metalurgiei și Con
strucției de Mașini al R.P. Ungare. In urma 
tratativelor, a fost încheiat un acord potrivit 
căruia în întreprinderile metalurgice ungare 
vor fi fabricate pentru Iugoslavia 5.000 tone 
de laminate; Ungaria va primi din Iugosla
via diferite mărfuri. 

ce privește dezarmarea. Una din propuneri 
prevedea fotografii din avion făcute de 
sovietici și de noi din avioane pașnice ne
înarmate, o asemenea inspecție urmînd să 
fie cît mai completă, atît de completă pe 
cît poate fi obținut acest lucru cu ajutorul 
acestui mod de iecunoaștere. Scopul princi
pal, desigur, era de a-i convinge pe' toți de 
sinceritatea occidentului în ceea ce privește 
căutarea păcii. A existat însă și o altă idee. 
Iată în ce consta ea :

Dacă noi am fi reușit să mergem mat 
departe și să creăm acest mod de inspecție 
ca început al unui sistem de inspecție, poa
te că l-am fi putut dezvolta într-un sistem 
mai larg și. în ultimă instanță, să construim 
pe baza lui un s:stem de dezarmare eficient 
și de lungă durată.

In legătură cu problema lărgirii contacte
lor. au fost discutate mai multe probleme. 
Am vorbit despre un schimb mai liber de 
informații prin cortine, prin cortinele de 
tot felul. Ani vorbit despre circulația cărților 
și mai ales am vorbit despre comerțul paș 
mc.

Dar problema care ne a reținut cel mal 
mult atenția în legătură cu aceasta a fost 
posibilitatea sporirii numărului vizitelor ce
tățenilor unei țări pe teritoriul celeilalte 
țări în așa fel îneît fiecăruia să-i fie acor
dată deplina posibilitate de a cunoaște po
porul ce eilalte țări.

Asupra acestei probleme în special s-a 
ajuns la cel mai înalt grad de înțelegere 
cu putință. Și, de fapt, a fost o înțelegere 
des repetată și sprijinită călduros prin cu
vintele reprezentanților fiecărei părți.

încercarea foarte serioasă — a spus apoi 
președintele Eisenhower — va începe în 
octombrie deoarece atunci va avea loc ur
mătoarea conferință. Va fi o conferință a 
miniștrilor Afacerilor Externe și scopul ei 
principal va fi de a se călăuzi după direc
tivele conferinței de acum în ceea ce pri
vește problemele care urmează să fie discu
tate și metodele generale ce urmează a fi 
aplicate pentru transformarea acestor idei 
generale, despre care am discutat, în acor
duri reale, concrete Atunci va fi cu sigu
ranță nevoie ca fiecare parte să dea dovadă 
de spirit de conciliere și să facă unele con
cesii.

In ceea ce mă privește, nu minimalizez 
piedicile care stau în calea spre 0 pace trai
nică și echitabilă. Nu subapreciez munca 
grea și îndelungată care va fi necesară îna
inte de a se putea obține rezultate reale. 
Nu închid ochii asupra faptului că cu toții 
trebuie să continuăm să facem sacrificii pen
tru ceea ce, după părerea noastră, va folosi 
cel mai mult securității noastre „și salvgar
dării lucrurilor în care credem. Știu însă 
câ popoarele din lumea întreagă vor pace

In afară de aceasta, nu numai eu, dar și 
toți cei care au fost la Geneva au simțit și 
ei această năzuință a omenirii. Așa dar se 
cere cu insistență să mergem înainte pe o 
cale constructivă și nu să repetăm pur și 
simplu acțiunile de tristă amintire, acțiuni
le negative ale trecutului.

Nouă tuturor, individual și ca popor ne 
revine poate acum sarcina cea mai grea 
din întreaga istorie a poporului nostru Tot 
odată, în fața noastră se deschid cele mai 
strălucite posibilități care s-au deschis 
vreodată în ,fața americanilor. Fie ca acest 
adevăr să ne însuflețească și să nu ne de 
zamăgească niciodată.

In încheierea cuvîntării sale, D. Eisenho 
wer a spus: Cred că numai dînd dovadă de 
răbdare, chibzuință, curaj și toleranță, spri
jinite prin rugăciuni, fără a uita niciodată 
de vigilență și prudență, vom putea păstra 
vie flacăra a cărei seînteie s-a aprins l« 
Geneva. Dacă vom reuși, tot mai puternic 
va arde făclia care ne va călăuzi într-o 
bună zi la atingerea țelului nostru — o 
pace dreaptă și trainică. Vă mulțumesc. Vă 
doresc noapte bună tuturor.

clarat că S.U.A. intenționează să clarifice 
dacă China va consimți la încetarea focului 
in regiunea Formozei. Dulles a adăugat că 
reprezentantul american la Geneva va fi 
gata să discute orice problemă care va fi 
ridicată de China și care se referă nemijlo
cit la relațiile dintre China și S.U.A.

Interesul stîrnit la Washington
WASHINGTON 27 (Agerpres). — După 

cum transmite postul de radio Washington, 
cercurile din Washington acordă o mare a- 
tenție tratativelor care vor începe la 1 au
gust la Geneva la nivelul ambasadorilor, 
dintre reprezentanții S.U.A. și Republicii 
Populare Chineze.

Președintele Comisiei senatoriale pentru 
afaceri externe, George, a declarat că trata
tivele în problemele de repatriere pot netezi 
calea spre noi negocieri, eventual între mi
niștrii Afacerilor Externe. Senatorul a sub
liniat de asemenea că tratativele de la Ge
neva nu se vor referi la nici o ter.ță parte 
(adică la ciankaișiști — N.R.).

In cîteva rînduri
• La Londra s-a dat publicității următo

rul comunicat comun cu privire la tratati
vele sovieto-japoneze: La ședința din 26 iu
lie a continuat schimbul de păreri înt'e 
I. ,4. Malik, reprezentantul U.RS.S și Siu- 
niți Mațumoto, reprezentantul Japoniei in 
problemele normalizării relațiilor sovieto-ja
poneze Următoarea ședință va avea loc la 
2 august. (TASS).

• Luind cuvintul la 26 iulie la o confe
rință de presă, primul ministru al Birmantei. 
U Nu, a declarat că intenționează să vizi
teze anul acesta Uniunea Sovietică. (TASS).

• După cum relatează ziarul „Justicia", 
Comitetul Executiv al Partidului Comunist 
din Uruguay a hotărit in unanimitate in șe
dința din 22 iulie să excludă din partid pe 
fostul secretar general al partidului comu
nist, Eugenio Gomez, pentru activitate frac- 
(ionistă antipartinică. (TASS).

o In legătură cu încetarea din viață a 
lui Cordel Huli, fost secretar de stat al 
S.U.A., V. M. Molotov, ministrul Afacerilo' 
Exte'ne al U.R.S.S., a trimis familiei aces
tuia următoarea telegramă de condoleanțe: 
Vă 'og să primiți cele mai sincere condo
leanțe în legătură cu încetarea din viață a 
d-lui Cordel Huli, de al cărui nume este 
legată stabilirea relațiilor diplomatice între 
U.R.S.S. șt S.U.A. și colaborarea cu succes 
in anii de luptă împotriva dușmanului co
mun Îmi exprim adîn*al  regret pentru ma
rea durere pe care o încercați. (TASS)

MOSCOVA 27 (Agerpres). — TASS 
transmite: In timpul conferinței de la Ge
neva, primul ministru al Regatului Unit și 
președintele Consiliului de Miniștri al Uni
unii Sovietice, au discutat problema impor
tanței întăririi relațiilor dintre cele două 
țări ale lor prin menținerea contactului per-

Expunerea lui Eden în Camera Comunelor 
în legătură cu conferința de la Geneva

LONDRA 27 (Agerpres). — După cum a- 
nunță agenția France Presse, în după a- 
miaza zilei de 27 iulie au început în Came
ra Comunelor dezbateri in legătură cu re
centa conferință de la Geneva a șefilor gu
vernelor celor patru puteri. Dezbaterile au 
fost deschise de primul ministru britanic, An
thony Eden care, în calitate de conducător 
al delegației britanice la Geneva a expus 
obiectivele pe care și le-a fixat delegația 
Marii Britanii la această conferință.

„Conferința de lă Geneva a schimbat cu 
siguranță climatul relațiilor internaționale”, 
a subliniat Eden la începutul expunerii sale. 
Eden a menționat apoi că în problema ger
mană persistă păreri deosebite. El a relevat 
apoi poziția puterilor occidentale care con
sideră că Germania reunificată ar trebui să 
adere la grupări militare. „Noi credem că 
proiectul de a se acorda Germaniei liberta
tea de alegere este cel mai bun, dar, evident 
noi admitem că trebuie să ținem seama de 
celelalte considerațiuni. Rusia și chiar Eu
ropa luată în ansamblu, au dreptul de a 
sconta ca unificarea Germaniei să nu cre
eze un pericol pentru Rusia sau pentru Eu
ropa" — a subliniat Eden. Referindu-se la 
tratatul de securitate europeană, primul mi
nistru a declarat că tratatul ar avea ca sin
gur scop rezistența față de agresiune.

Declarînd că guvernul britanic este gata 
să examineze eventual un tratat mai larg, 
care să înglobeze mai multe țări, Eden a 
reamintit apoi unele propuneri făcute la 
Geneva de delegația britanică. „Aceste pro
puneri, a continuat Eden, pot fi modificate 
Și dezvoltate".

După ce a menționat divergențele exis- 
tfrtc. In problema germană și cea a secu
rității europene, Eden a spus: „Cu toate 
dificultățile pe care le ridică această dublă 
problemă, trebuie să continuăm să căutăm 
o so'uție. Cu timpul, și cu condiția ca cli
matul relațiilor internaționale să rămînă cel 
creat la Geneva, noi vom izbuti să le re
zolvăm".

Vorbind apoi despre situația din Extremul 
Orient. Eden a calificat-o „mai primejdioa
să" decît situația din Europa. „Dar chiar 
dacă lucrurile stau așa, a adăugat el, există

Ședința Consiliului
PARIS 27 (Agerpres). — Agenția France 

Presse anunță că în dimineața zilei de 27 
iulie a avut loc o ședință a Consiliului de 
Miniștri francez la care Edgar Faure, pre
ședintele Consiliului de Miniștri, și Antoine 
Pinay, ministrul Afacerilor Externe, au fă
cut o dare de seamă amănunțită asupra con
ferinței de la Geneva,

Un important eveniment în istoria Austriei
Intrarea în vigoare a Tratatului de stat

MOSCOVA 27 (Agerpres).— TASS trans
mite : V. M. Molotov, ministrul Afacerilor 
Externe ai U.R S.S., a primit la 27 iulie 
1955 la Ministerul Afacerilor Externe al 
U.R.S.S. din partea lui J. le Roy, însărcina
tul cu afaceri ad-inierim al Franței în

Ședința de încheiere a Consiliului aliat 
pentru Austria

VIENA 27 (Agerpres). — TASS trans
mite : La 27 iulie, ziua intrării în vigoare 
a Tratatului de stat cu privire la restabili
rea unei Austrii independente și democrate, 
a avut loc ședința de încheiere a Consiliului 
aliat. La ședință au participat înaltul comi
sar al U.R.S.S. in Austria, 1.1. Ilicev, înal
tul comisar al Franței, F. Seydoux, înaltul 
comisar al Angliei, J. Wallinger și înaltul 
comisar adinterim al S.U.A., J. Penfil.

In cadrul ședinței, înalții comisari ai 
U.R.S.S., S.U.A., Angliei și Franței au făcut 
declarații.

înaltul comisar al U.R.S.S., 1.1. Ilicev, a 
spus printre altele :

„Felicit poporul austriac și guvernul Re
publicii Austriece cu prilejul intrării în vi
goare a Tratatului de stat care restabilește 
suveranitatea și independența Austriei demo
crate, și urez poporului austriac prosperitate 
și înflorire".

In cadrul ședinței, Consiliul aliat a adop
tat următoarea hotărîre :

„Avînd în vedere că începînd de astăzi

Vizitele delegațiilor agricole ale U.R.S.S. și S.U.A.
HUMBOLDT 27 (Agerpres). — TASS 

transmite: In dimineața zilei de 25 iulie, 
delegația agricolă sovietică a vizitat o cres
cătorie de porci aparținînd fermierului Dean 
Moser, situată în apropierea orașului Eagle- 
Grove. La ferma iui Moser s-au adunat 
aproape 50 de fermieri din fermele înveci
nate pentru a se întîlni cu membrii de
legației sovietice. Ei au salutat în mod 
călduros pe oaspeții sovietici.

Delegația a luat prînzul la clubul tinere
tului din orașul Eagle-Grove, iar apoi a 
vizitat fabrica pentru tratarea semințelor 
hibride de porumb din orașul Humboldt, 
(statul Jowa). In seara aceleeași zile, mem
brii delegației au participat la o reuniune 
a asociației fermierilor din Humboldt.

Intrarea în vigoare a legilor cu privire la recrutarea 
de voluntari pentru armata vest-germană

BONN 27 (Agerpres). — La 25 iulie 
„Gazeta federală", care este buletinul ofi
cial al Republicii Federale Germane, a pu
blicat textul legilor cu privire la recrutarea 
de voluntari pentru noua armată vest-ger- 
mană și la desemnarea unui comitet „însăr-, 
cinat cu selecționarea ofițerilor și generali
lor noii armate vest-germane". In felul a- 
cesta legile, care au lost semnate în prea
labil de președintele republicii, Heuss, au 
intrat în mod oficial în vigoare.

Imediat după publicarea legilor, la 25 iu
lie, ministrul Apărării de la Bonn, Theodor 
Blank, a cerut Bundestagului aprobarea u- 

sonal stabilit de ei la Geneva, Președintele 
Consiliului de Miniștri al U.RS.S., N. A. 
Bulganin, și N. S. Hrușciov, membru în 
Prezidiul Sovietului Suprem al U.R.S.S., au 
acceptat invitația lui Sir Anthony Eden de 
a vizita Regatul Unit în primăvara anului 
viitor.

în diplomație probleme pe care timpul le 
poa^e rezolva și problema situației din Ex
tremul Orient este una dintre acestea”.

In ce privește dezarmarea, Eden s-a pro
nunțat in favoarea , unor obiective practice 
și limitate. Eden și-a exprimat apoi regre
tul că conferința nu și-a consacrat mai mult 
timp unei chestiuni căreia el îi acordă mul
tă importanță : lărgirea contactelor pe toate 
eșaloanele între Uniunea Sovietică și occi
dent. „S-ar putea face multe lucruri în a- 
cest domeniu, a spus el, guvernul britanic 
dorește să vadă că sînt sporite înlesnirile 
pentru turiști, studenți și ziariști".

Vorbind despre impresiile sale personal? 
asupra conferinței, Eden a declarat : „Cred 
că noi am redus încordarea și am creat o 
situație care va permite miniștrilor Afaceri
lor Externe, să se ocupe la toamnă de prin
cipalele probleme politice. Ar fi temerar să 
scontăm rezultate rapide și de mare amploa
re", a atras atenția Eden. Premierul brita
nic a relevat că importanța conferinței de 
la Geneva constă în faptul că prin ea a fost 
redus pericolul de război.

In cadrul expunerii sale, primul ministru 
britanic a anunțat că N. A. Bulganin și N. 
S. Hrușciov au acceptat invitația de a vi
zita Marea Britanie, în primăvara anului 
viitor. In aplauzele întregii camere A. Eden 
și-a exprimat părerea că parlamentul și țara 
vor privi această vizită „ca un pas către 
sfîrșitul stării de neîncredere reciprocă pe 
care noi o numim războiul rece".

Ministrul de externe și cu mine am avut 
mai multe convorbiri în particular cu dom
nii Bulganin și Hrușciov și colegii lor, a 
declarat apoi primul ministru britanic, după 
ce a anunțat această vizită. „Noi am discu
tat, foarte deschis despre temerile noastre 
în ce privește problemele care scindează lu
mea. Noi am examinat de asemenea felul 
cum ar putea fi menținute și întărite rela
țiile personale pe care le-am stabilit la Ge
neva".

Herbert Morrison, liderul adjunct al opo
ziției, a luat imediat cuvîntul după șeful gu
vernului pentru a exprima aprobarea parti
dului laburist față de invitația făcută lui N. 
A. Bulganin și N. S. Hrușciov de a vizita 
Anglia.

de Miniștri francez
Edgar Faure a făcut numeroase precizări 

asupra discuțiilor purtate la Geneva și asu
pra contactelor stabilite cu acest prilej. A- 
genția France Presse menționează că deta
liile pe care le-a dat șeful guvernului fran
cez au scos în relief climatul de destindere 
și sentimentul de optimism care au rezultat 
datorită ținerii conferinței de la Geneva,

U.R.S.S., instrumentele de ratificare france
ze a Tratatului de stat cu privire la restabi
lirea unei Austrii independente și democra
te, semnat la Viena la 15 mai 1955 și ratifi
cat la 22 iulie 1955 de către președiniele 
Republicii Franceze.

Tratatul de stat cu privire la restabilirea 
unei Austrii independente și democrate intră 
în vigoare și că în conformitate cu artico
lul 20 al acestui tratat acordul din 28 iunie 
1946 cu privire la mecanismul de control în 
Austria încetează de a mai fi în vigoare, 
Consiliul aliat anunță în legătură cu aceas
ta încetarea activității Comisiei aliate pen
tru Austria.

îndeplinind sarcinile care îi revin în baza 
acordului cu privire la mecanismul de con
trol în Austria, Consiliul aliat exprimă po
porului austriac și guvernului Austriei cele 
mai bune urări de înflorire și fericire în con
diții de libertate și pace".

După ce ședința de încheiere a Consiliului 
aliat a luat sfîrșit, a urmat ceremonia fesii- 
vă a coborîrii draoelelor celor patru puteri 
de pe clădirea Comisiei aliate din Austria. 
In timpul ce erau coborîte drapelele au fost 
executate imnurile de stat ale Franței, 
U.R.S.S., S.U.A. și Angliei.

După aceasta, a avut loc o recepție ofici
ală la Consiliul aliat.

ODESA 27 (Agerpres). — TASS trans
mite : Delegația agricolă americană, care 
se află în regiunile Mării Negre, a vizitat 
Institutul unional de selecție și genetică 
luînd cunoștință de activitatea acestuia.

Membrii delegației au vizitat ogoarele ex
perimentale ale institutului, pe care se cul
tivă noi varietăți de plante agricole. Direc
torul institutului, F. G. Klricenko, a vorbii 
oaspeților despre istoria acestui institut de 
cercetări științifice, cel mai vechi din sudul 
U.R.S.S., despre structura și sarcinile sale 
și despre activitatea colectivului de colabo
ratori științifici.

nor credite militare de 47.600.000 mărci pen
tru recrutarea primilor voluntari.

După cum subliniază corespondentul din 
Bonn al agenției United Press, Blank ,a 
întîmpinat imediat o adevărată furtună de 
împotriviri" atît din partea deputaților so- 
cial-democrați cît și din partea anumitor 
deputați aparținînd partidelor din coaliția 
guvernamentală.

La 26 iulie, comisia pentru problemele bu- 
gețace și comisia pentru problemele secu
rității din Bundestagui de la Bonn, convo
cat? în mod special pentru a examina ce
rerea lui Blank de credite militare, au apro
bat această cerere.

R.P.R. a învins Norvegia 
la atletism

OSLO 27 (Agerpres). — Prin telefon :
Marți seara a luat sfîrșit pe stadionul 

„Bislet" din. Oslo întîlnirea internațională 
de atletism dintre echipele selecționate ale 
R.P.R. și Norvegiei. Din nou zeci de mii de 
spectatori au fost prezenți în tribunele sta
dionului pentru a urmări întrecerile celor 
mai buni atleți romîni și norvegieni. Rezul
tatul final al îniîlnirii a fost de 175 5 — 
141,5 puncte în favoarea reprezentativelor 
R.P.R. Astfel atleții noștri au repurtat o fru
moasă victorie asupra echipelor Norvegiei, 
țară cotată printre primele în atletismul 
european.

In ziua a doua a întîlnirii s-au desfășu
rat 5 probe feminine și 9 probe masculine. 
Probele feminine au fost dominate de atle
tele noastre care au înregistrat rezultate 
valoroase. Alexandra Sicoe s-a clasat prima 
și în proba de 100 m plat, realizînd timpul 
de 12”3/10. Atleta norvegiană Bauer a sosit 
pe locul doi cu 12”6/10. Lia Manoliu a cîș
tigat proba de aruncarea discului cu 42,97 
m., iar Ana Șerban a repurtat victoria în 
cursa de 80 m. garduri cu H”5/10. întrece
rea de 800 m. plat a fost cîștigată de Vale
ria Tălmăceanu în 2’20”3/10. Tînăra noastră 
atletă Maria Maris a reușit să se claseze pe 
primul loc în proba de săritură în lungime 
realizînd 5,46 m.

In probele masculine, atleții norvegieni au 
terminat victorioși de 5 ori, iar atleții ro
mîni au cucerit primul loc în 4 probe. Cel 
mai rapid atlet în cursa de 100 m. plat s-a 
dovedit a fi reprezentantul nostru I. Wie- 
senmayer care a parcurs distanța în timpul 
de 10”8/10. El a fost urmat de Pop (RPR) 
cu 10”9/10. Proba de aruncarea suliței a 
fost cîștigată de norvegianul Danielsson cu 
un rezultat remarcabil: 72,06 m. D. Zamfir 
a ocupat locul doi, aruneînd 67,41 m. llie 
Savel a terminat victorios în proba de 400 m. 
garduri cu 53”l/10, iar Zeno Dragomir ne-a 
adus o frumoasă victorie în proba de sări
tură cu prăjina unde a realizat o perfoi- 
manță de 4,10 m. In proba de aruncarea 
greutății, norvegianul Overby a realizat 
14,99 m., învingîndu-1 pe M. Raica cu numai 
4 cm. Cunoscutul atlet norvegian Boysen a 
cîștigat proba de 1500 m. cu rezultatul de 
3,54’’4/10.

Atletul Saaksvik (Norvegia) a cîștigai 
proba de 10.000 m. plat în timpul de 30’31”. 
Coechipierul său Kjersen a fost al doilea în 
30’41”. Dinu Cristea și V. Pop au ocupat 
locurile următoare cu timpurile resDective 
de 32’08”8/10 și 32’40”8/10. Tînărul atlet 
Sorin Ion a terminat victorios proba de 
triplu salt. Rezultatul său a fost de 14.50 
m. Al doilea a fost norvegianul Rypdal cu 
14,45 m.

In proba de ștafetă de 4x400 m. victoria 
a revenit echipei Norvegiei după o întrecere 
spectaculoasă în care învingătorul a fost 
cunoscut pe linia de sosire. Timpul înregis
trat de echipa norvegiană a fost. de 
3’14’’2/10. Echipa R.P.R. (Stănel, Mihalți, 
Strlrigean, Savel) a înregistrat același timp 
stabilind un nou record republican.

Meciul de atletism dintre echipa R.P.R. 
și echipa Norvegiei s-a desfășurat într-o at
mosferă de sportivitate și prietenie și a con
tribuit la strîngerea relațiilor de colaborare 
dintre tineretul celor două țări.

★
OSLO 27 (Agerpres). — După întîlnirea 

cu echipele Norvegiei, atleții romîni au par
ticipat miercuri seara la un concurs inter
național care s-a desfășurat în orașul Sarps- 
borg. Pînă la ora cînd primim comunicarea, 
sportivii noștri au obținut 3 victorii prin 
Alexandra Sicoe (H”9/10 la 100 m plat), 
Lothar Marks (21”2/10 la 200 m plat) și 
Mihai Raica 48,13 m. la disc. După cum se re
marcă timpul realizat de Sicoe, ameliorează 
cu 4 zecimi de secundă recordul R.P.R., dar 
nu poate fi omologat deoarece alergarea s-a 
desfășurat pe un vînt puternic care bătea 
din spate-

In proba de 110 m garduri Olsen și Opriș 
(R.P.R.), au realizat ambii 14”5/10, norve
gianul cîștigînd de puțin pe linia de sosire. 
Strandli (Norvegia) a cîștigat proba de 
aruncare a ciocanului cu 58,26 m.

Flamura Roșie învingătoare 
în R. P. Bulgaria

SOFIA. — In orașul minerilor bu’gari 
Dimitrovo, echipa de fotbal Flamura Roșie 
Arad care se află în turneu în tara prie.enă 
a jucat miercuri cu formația Mmior, din 
prima divizie a campionatului R. P. Bul
garia. Peste 12.000 de spectatori au asstat 
la un joc viu disputat în care victoria a 
revenit fotbaliștilor romîni cu scorul de 
1—0 (0—0) prin punctul marcat de Vaczi 
în minutul 54-

Turul ciclist al Franței
PARIS. — Etapa a 19-a a turului ciclist 

al Franței desfășurată miercuri pe dis’anța 
Pau-Bordeaux (195 km), a fost cîștigată de 
olandezul Wagtmans cu timpul de 51115’38”.

In clasamentul general individual con
tinuă să conducă francezul Louison Bobet 
cu un avans de 6’04” asupra coechipieru'ui 
său A. Rolland. Pe locul trei se află Gâul 
(Luxemburg) la 7’43”, iar pe locul patru 
Brankart (Belgia) la 7’45".

SPECTACOLE
TEATRE: Ansamblul de Estradă al R.P R. 

(sala din Calea Victoriei 174 ) 20: Cer cu- 
vîntiul; Ansamblul de Estradă al R.P.R. (Gră
dina Boema) 20: Visele se împlinesc; Tea
trul Evreesc de Stat (Grădina de vară d n 
str. Mircea Vodă 5) 20: Stele rătăcitoare ; 
Teatrul de vară ..23 August": Program de 
cîntece și dansuri prezentat de Ansamblul 
Sfatu’.-ui Popular al Capitalei; Teatrul de vu- 
rietăți (Grădina de vară din Bd. N. Băl- 
cescu 2) 20: Ochelarii miraou’oși.

CINEMATOGRAFE: Patria, Filimon Sjrbu, 
București, Tineretului. Gh. Doja, 23 August: 
Salariul groazei, Republica, Lumina: Ce; 5 
din str. Barska; Magheru: Hamlet. I. C. Fri
mu, înfrățirea Intre popoare. Alex. Sahia: 
Dragoste de vară*  Maxim Gorki. Libertății: 
Doi prieteni; Timpuri Noi: Aventurile unul 
arici. Bun venit... Eliza I. Crescătoria de 
pești. Elena Pavel, Miorifa: Dubla l.otti ; 
Victoria: Conștiința. Alex. Popov, N. Băl- 
cescu: Prietenul meu Fabian; K Marte.
Popular: O sărutare t-urată; Vasile Roa.tă. 
Mandy; Cultural: Frumusețea diavolului; 
Unirea: Neamul Jurbinilor: Const. Davit: 
Cei trei mușchetari. Flacăra: Mis’erele dm 
Mato Grosso; T. Vladimirescu: Astă-sea ă se 
va termina totul; Arta. I Mai: fnamieu' pu
blic Nr. I; Munca: Fiul pădurarului: Moșilor: 
Boul din Kulm; Donca Simo: [van ce! groiz- 
nic; M. Eminescu:. A fost odată un împărat; 
Volga, Aurel Vlaicu: Aventurile d-lui Pick
wick: 8 Mai: Un om teribil; Rahova: Orașul 
neînfrînt; Olga Bancic: Fridolin.
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